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ZPRÁVA PŘEDSEDY ČAST O ČINNOSTI VV ZA UPLYNULÉ OBDOBÍ 
 

Vážení sportovní přátelé, stolní tenisté, delegáti této Konference, milí hosté, kolegyně, kolegové, 

     opět před vás předstupuji se svým projevem. Zítra to bude přesně 1 rok, kdy proběhla poslední 

řádná Konference naší Asociace. Během uplynulého roku jsme se sešli ještě dvakrát, a to na 

Mimořádných konferencích, na kterých se řešila především otázka reorganizace Arbitrážní komise a 

úprava Stanov České asociace stolního tenisu. Příští rok nás bude čekat opět Konference volební, neboť 

končí čtyřleté období volených orgánů naší Asociace. Dovolte mně tedy přednést zprávu Výkonného 

výboru ČAST o stavu naší Asociace, práci Výkonného výboru ČAST a zhodnocení jeho vytyčených priorit. 

     Podrobný popis práce jednotlivých odborných komisí jste dostali v písemné formě již před touto 

Konferencí. Do obsahu výkonný výbor nezasahoval, jejich práci tedy můžete zhodnotit vy sami. 

Každodenní dění českého, ale i evropského a světového stolního tenisu, nejdůležitější události v nich 

jsme se snažili prezentovat především na našich svazových stránkách, částečně i na sociálních sítích. 

Považujte tedy moji zprávu jako shrnutí těch nejdůležitějších událostí v posledním roce stolně-

tenisového života.  

 

Složení VV ČAST:  

     Dovoluji si zopakovat, že výkonný výbor České asociace stolního tenisu byl zvolen na řádné 

Konferenci 7. června 2015 a pracoval od svého zvolení ve stejném složení již druhé volební období. 

     Předseda Zbyněk Špaček, první místopředseda Nikolas Endal, zodpovědný za vrcholový sport a dva 

místopředsedové Petr Bohumský, zodpovědný za výkonnostní sport, a Jan Brothánek, zodpovědný za 

ekonomickou agendu. Samozřejmě to není všechno, neboť činnost Asociace obsahuje desítky dalších 

činností.  

     Výkonný výbor dle Stanov asociace je kolektivním statutárním orgánem ČAST, volený Konferencí 

ČAST. Mezi jednotlivými Konferencemi je orgánem s kompetencemi pro řízení činnosti ČAST v plném 

rozsahu se Stanovami ČAST.   

 

Sportovní prostředí v České republice 

     Jako obvykle začínám situací ve sportovním prostředí a je mně moc líto, že musím opakovat 

každoročně to samé. 7 let jsme ve funkci členů výkonného výboru a máme již sedmého ministra 

školství, mládeže a tělovýchovy a stejný počet náměstků zodpovědných za sportovní prostředí. MŠMT 

je a určitě bude jediným poskytovatelem dotací pro činnost sportovních svazů. Navíc nový ministr, 

který v mládí hodně sportoval a zdá se, že hodně rozumí sportu a rád by jej více podporoval. Je to stále 

pouze ministr v demisi. Stejně tak je v nejistotě i jeho náměstek pro sport, který se dlouhá léta 

pohyboval také ve sportovním prostředí. Toto složení se mně osobně zdá dobré, ale mám obavu, zda 

oba ve svých funkcích vydrží. Bohužel legislativci na MŠMT boří zjednodušení problematiky sportu. 

Nová rozpočtová pravidla a především strach z odpovědnosti po zásahu policie na tomto ministerstvu 

nám sportovním funkcionářům stěžuje „život“. Jen pomalu se konsoliduje personální naplnění počtu 
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osob po hromadném odchodu dlouholetých pracovníků ministerstva po již zmíněném zásahu. K dobré 

atmosféře nepřidalo ani obvinění ČUSu a jeho představitelů. Komentovat jej ale nebudu. Jak tedy se 

může tvořit koncepce pro sportovní prostředí, když je na MŠMT taková fluktuace? Vzniká i „Sportovní 

agentura“ vedená Milanem Hniličkou, ale zatím ani on nezná svou pozici a své pravomoci. Vzniká tedy 

jakýsi „kočkopes“. Stále není na světě „Zákon o sportu “. Píši o něm každý rok. Peníze pro sportovní 

svazy jsou vždy na jeden rok. Pravidla čerpání jsou stále přísnější. Na účty svazů chodí pozdě. V loni 

přišlo rozhodnutí během srpna a peníze na počátku září!! A to ještě bylo čerpání několikrát zrušeno. 

Letos už víme, kolik dostaneme, ale peníze jsou stále v nedohlednu. Ještě že má svaz naspořenou 

rezervu. Peněz do sportu přichází za poslední dva roky více, ale je stále silně podfinancován, je na okraji 

zájmu politiků, kteří o tom rozhodují. Bohužel pověst nám několik jedinců kazí. Snad skončil i mocenský 

boj mezi ČOV a ČUSem, tedy mezi jeho vedením.  

         

Práce VV, Asociace 

Počet zasedání v našem volebním období, od Konference ČAST v roce 2015 dne 7. 6. 2015 = 42                         

Počet zasedání poslední řádné Konference ČAST v roce 2017 dne 9. 4. 2017                           = 13 

      Výkonný výbor se schází stále v pravidelných intervalech, vychází to více jak 1x za měsíc.  Navíc 

často rozhoduje korespondenčně, tkzv. rozhodováním per rollam. Pravidelnými hosty na jejich 

zasedáních je zástupce dozorčí rady a Rady krajů. Sekretariát pracuje stále ve stejném složení. Na     

většinový úvazek byl přijat Martin Linert, který organizuje veškerou mládežnickou činnost. Další posilou 

bude profesionální manažer reprezentace Petr Nedoma. Další změnou je snaha posílit pravomoci 

reprezentačních trenérů mládeže. Chtěli bychom, aby pracovali pouze pro naši Asociaci, tj. maximální 

post trenéra reprezentace a trenéra v RCM či SCM. Samozřejmě za patřičné finanční ohodnocení.     

Po dlouhé době se Asociace přestěhovala do důstojnějších prostor v rámci areálu Strahova. Myslím si, 

že máme jednu z nejhezčích kanceláří v areálu. 

Co nás asi nejvíce trápí, je nestabilní právní prostředí ve sportu. Nová rozpočtová pravidla, složitá a 

nejasná metodika, nemožnost posílání peněz na krajské svazy nebo přímo do Klubů, dodržovat 90% 

v každé položce předloženého rozpočtu na MŠMT, GDPR (General Data Protection Regulation), 

jednotlivé sportovní svazy pracují v režimu projektu, který začíná 1. 1. a končí 31. 12., a ne v procesu 

programu, tedy opakující se činnost. Není to úsměvné? Toto všechno a nejen toto musíme dodržovat. 

Zdá se mně, že už to není o sportu. Z toho vyplývá, že musíme zvolit úplně jiný režim posílání dolů, na 

kraje a Kluby. Při současné stále se zvětšující administrativní zátěži, budeme tento problém muset 

ihned řešit. 

    Další velmi zatěžující záležitosti jsou řady stížností na činnost VV, práci jednotlivých odborných 

komisí. Každý si vykládá jinak náš „nedokonalý“ soutěžní řád. Skoro denně nás někdo vyzývá, abychom 

něco vysvětlili, vyřídili, někoho napomenuli, něco změnili. Vše bereme, ale musí to být pozitivní kritika, 

s návodem, jak by se to mělo dělat. Nepamatuji si, že by to bylo takové v minulých časech. Čím víc toho 

děláme, čím více je peněz, tím více já osobně cítím ten tlak. Jak říkám, kdo nic nedělá, nic nezkazí. 

     Co se nám, osobně mně nepodařilo, je dokončit či upravit stávající, již letitý, Organizační řád. To je 

fakt, i když mohu říci, že práce na Asociaci je tolik, že snad nám tuto záležitost prominete. Protože 
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konec loňského roku a začátek tohoto letošního byl z pohledu dočerpání jednotlivých dotačních 

programů z MŠMT doslova smrtící. Nakonec se nám podařilo všechny peníze smysluplně utratit, i když 

řadu z nás to stálo „půl“ života.    

Několik základních čísel: 

Členská základna k 4. 4. 2018 

   Počet členů: 27 006,  počet členů k 3. 4. 2017: 26 252  

   Počet klubů: 1 276,  počet klubů k 3. 4. 2017: 1 270 

Krajské svazy s největším počtem členské základny k 4. 4. 2018: 

    Středočeský:  4 059 

    Jihomoravský: 3 413  

Opět můžeme konstatovat, že členská základna narostla. Je to pozitivní trend. Samozřejmě, že se 

budeme snažit v tomto trendu pokračovat a opět platí, že vyšší členská základna odráží přísun peněz 

ze státního rozpočtu. Největší důraz bude vždy na počtu hrající členské základny mládeže. Čím větší 

základna, tak doufejme i větší výběr a následně úspěch i pro reprezentaci České republiky. 

Evropský a světový stolní tenis 

          Stolní tenis se stal definitivně nejrozšířenějším sportem na světě, nejen co se týká členské 

základny (zejména díky Číně), ale i díky počtu Asociací organizovaných ve světové federaci ITTF. Počet 

těchto organizací se ustálil na neuvěřitelném čísle 226. Neexistuje tedy žádný stát, který by nebyl 

součástí ITTF. Jen pro připomínku, OSN má 206 států. 

Při MS v Düsseldorfu se konaly volby na prezidenta této organizace. Česká republika oficiálně 

podpořila ještě před volbami kandidáta Thomase Weikerta, jako jedna z mála Asociací. Thomas 

nakonec volby vyhrál, postavení české stolního tenisu se tímto krokem zesílilo.  

Problém plastových míčků se pomalu vylepšuje. Kvalita se lepší. Teď je asi největší problém ohromná 

různorodost. Každý plast je jiný, vlastnosti míčků různých značek jsou diametrálně rozdílné. A jsou tady 

navíc míčky se švem a míčky bezešvé.  

      Evropa zavedla ME hráčů do 21 let. Zdá se, že toto mistrovství má již pevnou pozici v termínové 

listině. Také se rozběhla 1. fáze ME družstev. Doufejme, že se ženy udrží v mistrovské divizi a muži se 

do ní probojují. 

     Další novinkou je nový systém světového žebříčku, platný od letošního ledna. Kdo nejezdil, je na 

žebříčku někde vzadu. Bude to chvilku trvat, kdy se opět ti lepší hráči a hráčky dostanou na svá místa. 

      V orgánech ETTU máme ve výkonném výboru stále viceprezidenta Nikolase Endala. Petr Korbel, 

jako zástupce evropských hráčů, už při loňských podzimních volbách nekandidoval. V komisi mládeže 

ETTU  zastupuje Českou republiku Marta Novotná. Do hráčské komise ITTF kandiduje Dana Čechová, 

přejeme jí, aby jí to vyšlo.  
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Ohlédnutí nad našimi prioritami: 

Na své čtyřleté období jsme si vytyčili 12 základních priorit. Jako tradičně bych se chtěl v krátkosti o 

nich zmínit a popsat jejich stav, resp. jejich plnění.   

1. Zvýšení finančních prostředků do rozpočtu ČAST v závislosti na změně koncepce státní podpory 
sportu, zejména mládežnického 

 
     Stále se snažíme všemi legálními, dostupnými prostředky zvýšit příjem finančních prostředků do 
rozpočtu Asociace, zejména ze státního rozpočtu, které tvoří podstatnou část našich příjmů. A 
zároveň udržet náklady v rozumné míře. Personální složení řízení Asociace vnímám jako silně 
podhodnocené, a tak procentuální náklady jsou při zvyšujícím se rozpočtu hodně nízké. Posílení je 
nutné. Podmínky plnění financování z dotací, zejména z MŠMT jsou stále přísnější. A nám se zdá, že 
už nejde o sport, ale o to znát a dodržovat všechny, někdy až nepřehledné předpisy a metodiku. 
Vypadá to, jako kdyby všichni, kteří pomáhají se sportem v České republice „kradli“. Takový je pohled 
zvenčí.  Jako jeden z mála sportovních svazů jsme lehce splnili požadavek 25% příspěvek na mládež 
z dotačního programu V. Činnost sportovního svazu v loňském roce. Na sportování mládežníků tak 
vynakládáme, kromě tohoto již zmíněného příspěvku, samozřejmě též celou skoro 10 mil. dotaci na 
talentovanou mládež a část nákladů na reprezentaci. Mládež je tedy z pohledu Asociace 
podporována významně. Na závěr bych řekl, že peněz nikdy není dost, ale finanční situace se stále 
zlepšuje.  

 
2. Zlepšení komunikace mezi jednotlivými články v Asociaci, zejména vedení ČAST 

 
Postupně zavádíme komunikaci přes sociální sítě, i když rezerva je značná. Asi bude potřeba i 

občas, v těch nejpalčivějších případech, reagovat osobně. Tím myslím i vedením Asociace či předsedy 
odborných komisí. Sám o tom silně uvažuji. Jinak si myslím, že osobně řada z nás se snaží komunikovat 
verbálně a vysvětlovat různé dotazy. I písemná oblast v e-mailové komunikaci není zanedbávaná. 
Bohužel čím více se toho pro ten nás sport dělá, tím více je s tím práce a  zároveň tím více je potřeba 
vysvětlovat a prezentovat. Spolupráce v oblasti „Rady krajů“ nebyla z posledů leadrů krajských svazů 
ideální, přesto si myslím, že má zásadní význam. V minulém měsíci jsme uspořádali v Praze společné 
sezení se zástupci těchto krajů. Citíl jsem osobně pozitivní náboj a budeme v těchto poradách určitě 
pokračovat. A jak jsme si slíbili,  dvakrát do roka. Nesmím zapomenout i na naše svazové webové 
stránky, obsahově na vysoké úrovni, ale trochu nepřehledné. Je to především z důvodu jejich vzniku a 
následném rozšiřování. Lepší přehlednost je třeba udělat tak, aby každý si rychle a jednoduše našel to, 
co hledá.    
 
 
3. Udržení stávající dobré ekonomické situace v rámci ČAST 
 

Jak jsem již zmínil v hodnocení naší první priority, dýchá se nám lépe, i když, jak již bylo řečeno,  
peněz není nikdy dost. Je třeba tyto finanční prostředky co nejefektivněji využít. ČAST pracovala 
v loňském roce s celkovým obratem  skoro 50 mil. CZK v ČAST. A to není vše. Její dceřiná společnost 
TT-Marketing potom s obratem 9.5 mil. CZK. To jsou veliká čísla. A když k tomu připočteme přísná 
rozpočtová pravidla a neustále „utahující se opasek“ v metodice čerpání, pak práce není jednoduchá.  
A nejsou to příjmy jen z dotačních programů, zejména z MŠMT. Asociace si udržuje stále dostatečnou 
rezervu pro vždy se opakující nedostatek peněz na počátku účetního období. Vždy se snažíme připravit 
vyrovnaný rozpočet, zatím každý rok se nám podařilo mít přebytkový. V loňském roce jsme však museli 
udělat opatření, které nám výsledek zhoršilo. Byl to zejména odpis pohledávky na neúspěšném MEJ 
v roce 2009, vznikl tedy ještě před naším prvním volebním obdobím. Bez tohoto by byl HV i Asociace 
v kladných číslech. Podrobný popis loňského hospodaření je ve zprávě mého kolegy z VV Jana 
Brothánka, jako vždy velice podrobný a precizní. 
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4. Rozšíření projektů vedených ke zvýšení členské základny mládeže a taktéž ke zvýšení popularity 
stolního tenisu mezi mládeží 

 
    Opět jsme pokračovali v projektu „Všichni za stůl“ s pořadovým číslem II a  III, podpořený částečně i 
finančně dotačním programem MŠMT. Ambasadorkou tohoto projektu se stala Iveta Vacenovská u 
projektu s pořadovým číslem II také Petr Korbel a Ivan Karabec. Na jednotlivých show ve školách 
vypomohla řada současných i bývalých reprezentantů. Tento, v pořadí již II. a III. projekt, byl zaměřen 
na vznik kroužku stolního tenisu na jednotlivých školách pod vedením trenérů z nejbližšího 
mládežnického klubu stolního tenisu. Za první 3 roky jsme představili stolní tenis pro mladé žáky již 
v necelých vybraných 60 školách, kde vzniklý nebo vzniknou kroužky stolní tenisu.  Tohoto projektu si 
všimli i na MŠMT, jako jeden z prvních sportů jsme začali „dobývat“ školy a jejich účast na sportování. 
Zúčastnili jsme se i projektu „Olympijský festival“, pod záštitou ČOV, a to v Ostravě a Brně. I když se 
jednalo o zimní olympiádu, účast stolního tenisu ve fanzóně těchto festivalů byla velice dobře vnímána 
širokou veřejností i kolegy z ostatních sportů i vedením ČOV. Stolní tenis se snažíme propagovat i na 
jednorázových akcích společně, někdy ve spojení s jednotlivými kluby či krajskými svazy. 

 
 

5. Podpora trenérů mládeže  
 

Díky silné podpoře vzdělání ze strany českého olympijského výboru a zejména ze strany 
předsedkyně trenérsko-metodické komise a metodičky v jedné osobě Martě Novotné, se  řada trenérů 
zúčastnila na Konferencích Dialogy a Mosty, které jsou zcela zaměřené na trenérskou činnost. Určitě 
musím vzpomenout i na nádhernou přednášku Richarda Preuseho, v současnosti nejlepšího 
evropského metodika ve stolním tenisu, kterou pro trenéry uspořádala TMK ve spolupráci s vedením 
Asociace. Každoroční nabídka možnosti začít studovat licenci A i B a hlavně počet přihlášených svědčí 
o tom, že zájem o toto vzdělávání je velký. 20 studujících licenci B (z toho již 17 úspěšně ukončilo) a 9 
studujících licenci A, je toho důkazem. Vše je směřováno k tomu, abychom měli u nás v České republice 
co nejvíce vzdělaných trenérů, zejména pro mládež. Podrobná zpráva o podpoře trenérů je uvedena 
ve zprávě TMK. 

  
     

6. Silná podpora talentované mládeže 
 

V této oblasti pokračujeme v systému podpory jednotlivých klubů s talentovanou mládeží. Od 
RCM, přes SCM, SPS, oddílů talentované mládeže a v loňském roce jsme podpořili i další kluby, které 
se zatím do tohoto systému nevešly. V některých krajích jsou podporována krajská centra talentované 
mládeže. Pokračoval celostátní projekt HBO ročníků 2005-2006, a nových 2007-2009. Pod vedením 
Pavla Steffka probíhalo množství regionálních HBO kempů. Účast proběhla i v Eurotalents Hopes 
Selection, Olympic Hopes Tournaments a Euro Mini Champs pro nejmenší talentované české stolní 
tenisty. Mohu jmenovat dvě jména, která nás dobře reprezentovala: Helenka Sommerová a Šimon 
Bělík. Ve vyšších kategoriích (kadetských a juniorských) finančně Asociace podporuje i řadu výjezdů na 
kadetské a juniorské světové WT. Samozřejmě, že nemůžeme platit každému a vše. Poměr mezi 
reprezentanty, jimž je akce placená a tzv. samoplátci se výrazně změnil. Veškerá činnost je popsána 
podrobně zejména ve zprávě Komise mládeže.  

 

 
7. Zlepšení podmínek pro talentované hráče v postjuniorském věku  
 

Asociace má na této prioritě velký zájem. Zejména v ženské kategorii je výrazný rozdíl mezi 
výkonností stávajícím reprezentačním kádrem a nastupující generací. Je důležité, aby všichni kandidáti 
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na pozdější pevné místo v reprezentaci dospělých dostali příležitost tak, aby pocítili určitou důvěru a 
chtěli na sobě pracovat a dotáhnout se výkonnostně na tu absolutní špičku. Kdo bude chtít a dá tomu 
vše, má šanci. A tak můžou reprezentační trenéři vidět tyto své svěřence při utkáních Superligy, kde jak 
mužská, tak i ženská složka startuje. A také na světových WT, kde v turnajích kategorie Challenge je 
zachována i soutěž do 21 let. Stálou motivací by mělo být i ME hráčů do 21 let, kde se za Českou 
republiku zúčastnilo v letošním roce v Minsku maximální počet 6 juniorů a juniorek. 
 
8. Rozšíření mezinárodní spolupráce, podpora vybraných hráčů v zahraničí za účelem zlepšení 

tréninkových podmínek a získání mezinárodních úspěchů   
 

Ukončení provozu velkého tréninkového centra v rakouském Schwechatu nám trochu ztížilo 
situaci. Hledáme náhradní řešení. Po Evropě je teď řada center, ale asi tak významné jako v Rakousku 
zatím není. Tomáš Polanský se připravuje v Saarbrückenu a pobyt zde mu určitě svědčí. Od nové sezóny 
by se k němu měli přidat i Jiří Martinko a David Reitšpies. Hana Matelová se připravuje v Düsseldorfu, 
i tam má šanci díky vynikajícím podmínkám se neustále zlepšovat. Druhou variantou je centrum 
v České republice, které bude kopírovat prostředí velkých turnajů. Jedno vznikne v Havířově, projekt a 
finanční podpora je připravena. Je však zapotřebí sem dostat kvalitní sparingpartnery ze zahraničí.      

 
9. Rozšíření spolupráce s médii, zřízení mediální komise a tím i vylepšení mediálního obrazu 

českého stolního tenisu 
 

Musíme si uvědomit, že stolní tenis není v České republice tak populární jako jiné sporty. Vnímá to 
i veřejnoprávní televize či rozhlas. Každý přenos, který bychom chtěli z prostředí stolního tenisu vysílat, 
stojí několik desítek tisíc korun a na ty si musíme vydělat. Je na velkou diskuzi efektivnost tohoto kroku.  
Dalším významným krokem, který jsme nastartovali, je vylepšení mediálního obrazu českého stolního 
tenisu formou akcí jako je „Olympijský festival“, „Jeden za všechny, všichni za stůl“ či „Festival 
v minipingpongu“. V přípravě je též nový projekt „Stoly na ulici“. Ve vybraných centrech měst budeme 
společně s významnou agenturou umísťovat design-stoly na stolní tenis pro veřejnost. Tato agentura 
se již významně zviditelnila projektem „Piana na ulici“. Je faktem, že jsme se soustředili na velké akce 
a jejich medializaci – např. WT v Olomouci. Je to běh na dlouhou, ale velice dlouhou trať. Bohužel 
nastala na počátku roku opět výměna předsedy mediální komise, pro časové vytížení té předcházející. 
A snad již na delší dobu. Ale Pořád si myslíme, že v této oblasti máme velké rezervy, ale že by se nic 
neudělalo, to bych si netroufl říci, naopak. 

 
 

10. Získání mezinárodních úspěchů ve všech kategoriích 
 
     Stále si dovedu představit, že naše reprezentace bude úspěšnější. Ta nedokončená letošní sezóna 
nám přinesla jeden obrovský úspěch. Ten pak smaže celý šedivý rok 2017. Zlato z dvouhry na ME do 
21 let Tomáše Polanského je obrovským úspěchem. A ještě pak bronzová medaile na témže  
šampionátu v deblu s Němcem Kleinem. Celkově toto ME bylo úspěšné, 2 hráči mezi posledními 16 a 
jedno čtvrtfinále ve dvouhrách je významných úspěchem. ME v kategorii kadetské a juniorské již nebylo 
tak úspěšné. Byli jsme po dlouhé době bez medaile, snad jen 5 místo juniorského týmu děvčat a jejich 
postup na MSJ je pozitivní. Možná i udržení všech 4 týmů v elitní kategorii je úspěchem. Proběhlo i MS 
jednotlivců a ME družstev dospělých. Zejména 21. místo mužů je nejhorším výsledkem v dějinách 
samostatné České republiky. Tak snad jen 9. místo žen je asi výsledkem, který nezarmoutil. Nedávno 
také došlo k výměně reprezentačních trenérů v kategorii dospělých. Poprvé máme plnohodnotného 
zkušeného zahraničního trenéra, a to ženský kádr. Reprezentace má ve všech kategoriích velmi dobré 
podmínky. Hodně startů na zahraničních turnajích dává dobré podmínky pro zlepšování výkonnosti. 
Záleží pouze na členech reprezentačních kádrů, i na kandidátech reprezentace, jak se ke všemu postaví, 
kolik do své přípravy dají a kolik toho pro sebe obětují. Všichni mají otevřené dveře. Já pevně doufám, 
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že z velkého podhoubí nejmladších kategorií vyrostou další budoucí mistři Evropy. Všichni si to to 
přejeme.    

 
   

11. Získání pořadatelství na mezinárodní akce 
 

Jestliže v roce 2016 jsme byli úspěšní v pořádání dvou světových akcí – WJC v Hodoníně, 
pořádaném pravidelně v únoru ve významné spolupráci s SKST Hodonín a WT dospělých v srpnovém 
termínu pořádaném v Olomouci, v tom loňském jsme se posunuli ještě dál. Rekordní účast na jihu 
Moravy, a to nejen co do počtu účastníků, ale zejména 58 přihlášených států, to jistě potěšilo. A WT 
v Olomouci byl ohodnocen vedením ITTF jedním z těch nejlepších. Nevím, co bychom měli ještě 
vylepšit.  A také jsme si odbyli světovou mezinárodní premiéru, jako první byla na světovém okruhu 
použita metoda sbírání míčků sběrači. Jde o velice úspěšný experiment, který se běžně začal používat 
i na mezinárodní scéně. A nesmíme zapomenout i na první Světový turnaj v minipingpongu, úspěšný 
nultý ročník, který navštívil i předseda ETTU Ronald Kramer. 

 
 
 

12. Podpora bývalých vynikajících reprezentantů, SCI, ČMKV, Síň slávy 
 

Opět nechybí tradiční, a nejen finanční podpora českého Swaythling clubu, významného klubu 
bývalých vynikajících reprezentantů. Tady mohu konstatovat, že plníme naše předsevzetí. Také 
musíme vzpomenout na Českomoravský klub veteránů, ten stále patří mezi ty nejúspěšnější stolně-
tenisové seniorské organizace na světě. Hodně zahraničních kolegů nám obě organizace závidí.  Je to i 
díky bývalému i současnému vedení obou těchto organizací. V mezinárodním SCI máme v jeho úzkém 
vedení dokonce trojnásobné zastoupení. Jaroslava Staňka, Milana Orlowského a moji maličkost. 
V loňském roce byla také rozšířena „Síň slávy“ o 5 nových členů, úspěšných bývalých reprezentantů: 
Blanku Šilhánovou-Přádovou, Danu Bayerovou-Dubinovou, Jaroslava Kunze a in memoriam potom 
Květu Hruškovou a Adolfa Šlára. V současné době má toto prestižní sdružení již 27 členů.  
 
V závěrečné pasáži bych rád zmínil i o dalších zajímavých informacích ohledně naší Asociace  

a) Registr a Informační systém STIS 
 

     Ve zprávě od Miroslava Henžela je popsáno, co se za poslední rok udělalo. Jen namátkou: Dotazníky 
pro rozhodčí a jejich delegace, připraveny On-line zápisy, databáze rozhodčích a trenérů, hostování 
trenérů a rozhodčích, žebříček Elost, přihlašovací formulář Tournament software atd. Bohužel nás čeká 
GPRD. ČUS se zavázal, že základní nastavením pomůže jednotlivým sportovním svazům. Čekají nás 
krušné chvilky s úpravou softwaru a hodně práce. Máme však výhodu, že náš Registr je před řadou 
ostatních sportovních organizací hodně vepředu.  
 

b) Joola - partner Asociace 
 

    Česká asociace má střednědobou smlouvu s firmou Joola. Jen pro informaci. Asociace dostává 
každoroční finanční příspěvek napřímo, firma finančně dotuje i WT v Olomouci, dostáváme množství 
materiálového vybavení, včetně kompletní sady stolů každé dva roky. A také navíc materiál za 
„nákladové“ položky a vždy je připravena všeobecně pomoci. 

 

c) Termínová listina 
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     Asi nejvíce kritizovaná. Zde se střetávají různé zájmy (reprezentace dospělých, mládeže, 
mezinárodní starty, BT a MČR, extraliga, ligové zápasy, český pohár) a vše skloubit je skoro nemožné. 
Velký problém je v tom, že hlavně ITTF definitivní podobu kalendáře, zejména toho mládežnického 
vyhotovuje až v průběhu léta, a tak ji naplánovat je hodně těžké. Jedná se především o jarní část. Hned 
po této Konferenci se opět sejde velká komise a musíme se dohodnout, jako to bylo v uplynulé sezóně. 
I na tu příští sezónu jsem se rozhodl stát se garantem termínové listiny osobně tak, abychom co nejvíce 
vyhověli potřebám jednotlivých subjektům v našem svazu. 
   

d) Práce odborných komisí 
     Popis jejich činnosti zpracovali jednotliví předsedové komisí ve svých zprávách, které máte 
k dispozici. Některé zprávy jsou vynikající. Do jejich obsahu jsme nezasahovali, i když každý člen VV je 
určitým garantem a koordinátorem jejich činnosti. Jejich práci můžete na základě těchto zpráv posoudit 
i vy. Jen bych chtěl z nich vyzdvihnout úspěchy českých rozhodčích na mezinárodním poli. Je to 
především účast Romana Kleckera na Grand  World Final v Astaně, vybrán jako jeden z 8 nejlepších 
rozhodčích, získání Blue Badge pro Jana Vrabce a získání International Referee pro Kláru 
Vaculovičovou. Chtěl bych také upozornit na jmenování Vlada Mika in memoriam do trenérské Síně 
slávy českého sportu, po Martě Novotné, druhého stolního tenisty v této prestižní společnosti. 
 

 
e) Rezortní centrum Ministerstva vnitra  

 
     Stále máme zde šest míst pro šest našich reprezentantů (3+3). Navíc dva juniorské posty (1+1). 
Obhájit místa je velmi těžké, jde o výsledky naší reprezentace za uplynulé období. I když za poslední 
rok jsme toho moc nevyhráli, místa jsme obhájili. Bohužel naši reprezentanti to většinou berou jako 
automatickou věc.  
 

Co nás čeká v následujícím období: 

Budu velice stručný. 

Reprezentace: MS družstev Halmstadt – obě družstva v mistrovské divizi, na podzim ME jednotlivců – 

Španělsko, 1. fáze ME družstev 2019 – obě družstva o elitní skupiny?, tradiční MEJ a MSJ 

Akce: WJC Hodonín, WT Olomouc, 2019 – MEJ Ostrava, MS v mini pingpongu – červen 2018, Veteráni 

– MS Las Vegas 

Volební Konference 2019 – duben? 

 
Závěrečné poděkování 
 
     Na závěr bych chtěl jako tradičně poděkovat všem svým kolegům z výkonného výboru, 
zaměstnancům sekretariátu, členům dalších volených orgánů, tj. dozorčí radě, arbitrážní komisi a 
disciplinární komisi, předsedům a členům jednotlivých odborných komisí, trenérům a rozhodčím, 
vedení krajských i regionálních svazů a dalším většinou dobrovolným členům naší Asociace, kteří 
pomáhají našemu stolního tenisu.   
 

 
V Praze 8. 4. 2018                                                                   Zbyněk Špaček 
                                                                                   předseda ČAST se svým týmem 
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Zpráva Dozorčí rady ČAST pro Konferenci ČAST 2018 
Složení Dozorčí rady ČAST  
Dozorčí rada byla zvolena na Konferenci ČAST dne 7. 6. 2015 a pracovala do ledna 2018 ve 

složení:  

Alice Roubalová – předseda,  

Zdeněk Jirásek – místopředseda,  

Jiří Juřena, Vladimír Zajíček, Jaromír Zlámal – členové.  

Činnost Dozorčí rady ČAST  
Dozorčí rada je stálým orgánem provádějícím mezi konferencemi dozor nad majetkovým a 

finančním hospodařením ČAST i nad dodržováním Stanov ČAST a obecně platných norem. Mezi 

její nejdůležitější úkoly patří sestavení písemné zprávy k roční uzávěrce ČAST a k návrhu 

rozpočtu ČAST na příští rok.  

Činnost Dozorčí rady ČAST v sezóně 2017/2018  
Od řádné konference v dubnu 2017 se DR sešla celkem pětkrát. Hlavní body na těchto jednáních 

byly následující:  

- pravidelné kontroly čerpání finančních prostředků z rozpočtu ČAST v roce 2017, tj. finanční 

hospodaření Výkonného výboru ČAST,  

- čerpání dotačních programů MŠMT,  

- stav registru ČAST a fungování RIK ČAST,  

- chybějící Organizační řád ČAST, který by dle článku 20.2 Stanov ČAST stanovoval 

pravomoci jednotlivých organizačních složek ČAST. Je opravdu s podivem, že toto bylo 

konstatováno již na řádné konferenci 2017 a přesto dosud organizační řád neexistuje v oficiální 

formě. 

- programy mimořádných konferencí, 

- personální záležitosti DR, 

- kooptace pana Vladimíra Zajíčka za člena DR, 

- odsouhlasení rozpočtového provizoria ČAST. 

22. ledna 2018 oznámila předsedkyně DR paní Alice Roubalová, že s okamžitou platností 

rezignuje na funkci předsedkyně DR. Důvodem bylo nevhodné chování a osobní výpady pana 

Černoty na její osobu.  

DR požádala VV ČAST, aby se tímto jeho chováním vážně zabývala a vyvodila z něho zásadní 

závěry. Na toto téma probíhají další jednání. 

DR pověřila řízením rady do konce volebního období, tj. na jeden rok, místopředsedu 

Zdeňka Jiráska.  

 

Dále se Dozorčí rada ČAST zabývala podněty a stížnostmi, které ji zaslaly jednotlivé oddíly, 

svazy či členové ČAST. 

 

Předsedkyně dozorčí rady, příp. její další členové se zúčastňovali jednání Výkonného výboru 

ČAST.  
 

Zápisy ze všech jednání dozorčí rady jsou zveřejněny na webových stránkách ČAST pod 

odkazem: http://www.ping-pong.cz/asociace/dozorci-rada/dokumenty/.  

 

Na základě výše uvedeného navrhuje Dozorčí rada ČAST delegátům Konference ČAST 2018 

přijmout následující usnesení:  

 

http://www.ping-pong.cz/asociace/dozorci-rada/dokumenty/
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Ukládá VV ČAST, aby urychleně dokončil a schválil znění Organizačního řádu v termínu do 

30.9.2018. 

Stanovisko Dozorčí rady ČAST k rozpočtu asociace a TT marketing s.r.o. za rok 2017 
dle čl. 18.2 písm. a) Stanov ČAST  
 

Čerpání rozpočtu asociace je v podrobné formě popsáno ve Zprávě VV ČAST o rozpočtu a 

jeho čerpání za rok 2017.  

 

Celkové příjmy 47 733 tis. Kč  

Celkové výdaje 46 446 tis. Kč  

Přebytek 1 287 tis. Kč  

Nedostatkem je, že není nijak řešeno významné překročení některých položek ze schváleného 

rozpočtu konferencí 2017. 

TT marketing, s.r.o. 
Shrnutí je v podrobné formě popsáno ve Zprávě VV ČAST.  

 

Celkové tržby 9 706 tis. Kč  

Čistý HV 1 363 tis. Kč  

 

Na základě výše uvedeného navrhuje Dozorčí rada ČAST delegátům Konference ČAST 2018 

přijmout následující usnesení:  

 

Konference ČAST schvaluje čerpání rozpočtu ČAST za rok 2017. 

 

Ukládá VV ČAST, u rozpočtových položek asociace nad 300 tis.Kč, při předpokladu překročení 

čerpání o 10% v termínu 30.9., toto případné překročení konzultovat a zdůvodnit DR ČAST. 

 
Stanovisko Dozorčí rady ČAST k návrhu rozpočtu na rok 2018  
dle čl. 18.2 písm. b) Stanov ČAST 

 

Návrh rozpočtu asociace je v podrobné formě popsán ve Zprávě VV ČAST. 

 

Návrh vychází ze skutečností rozpočtu roku 2017, potřeb na rok 2018 a k dnešnímu dni 

dostupných informací.  

 

Celkové příjmy 45 587 tis. Kč  

Celkové výdaje 45 587 tis. Kč  

 

Rozpočet je plánován jako vyrovnaný.  

Protože byla změněna metodika tvorby rozpočtu, nebylo tedy možné vždy porovnat čerpání 

rozpočtu 2017 s návrhem na rok 2018. 

 

Na základě výše uvedeného navrhuje Dozorčí rada ČAST delegátům Konference ČAST 2018 

přijmout následující usnesení:  

Konference ČAST schvaluje předložený návrh rozpočtu ČAST na rok 2018.  
 

V Kutné Hoře 5. 4. 2018  

Zdeněk Jirásek v.r.  

místopředseda Dozorčí rady ČAST 
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Zpráva o činnosti KVS a sportovního manažéra za rok 2017 
 

0d 1. 1. 2017  KVS ČAST pracovala ve složení - předseda KVS Petr Nedoma a členové – 

manažér týmu mládeže Andrea Botková, reprezentační trenéři dospělých Petr Nedoma (trenér žen, 

první polovina roku 2017), Jaroslav Kunz a Jindřich Panský, dále reprezentační trenér U21 Josef 

Plachý a reprezentační trenér kadetů Josef Braun. KVS ČAST se v období 2017 sešla celkem třikrát. 

Mimořádně vzniklé záležitosti byly řešeny v okruhu realizačních týmů mládeže a dospělých. V rámci 

nominačních návrhů jsme se scházeli i mimo sportovní akce v úzkém kruhu zainteresovaných 

kategorií a řešili operativně problematiku. V tomto roce KVS procházela změnami na postech 

reprezentačního trenéra žen a manažera mládeže. Novým reprezentačním trenérem žen byl od 1.8. 

2017 zvolen pan Jaroslav Kunz, avšak koncem roku 2017 po dohodě skončil. V průběhu letních 

prázdnin nám oznámila ukončení své činnosti pro reprezentaci ČAST i Andrea Botková, která ještě do 

konce roku 2017 vedla agendu koordinace přihlašování na mezinárodní turnaje.   

Hlavní náplní činností KVS v období od 1. 1. 2017 bylo zejména:  

- řízení činnosti reprezentace všech věkových kategorií 
- zlepšení komunikace mezi trenéry obecně 
- vypsání VŘ na reprezentační trenéry mládeže – na plný úvazek, vylepšení finančních 

podmínek 
- nominace na jednotlivé akce reprezentace všech složek, včetně přípravy a organizace  
- Výběr nového trenéra žen od 1.1.2018– jednání s  Peter Engel, spolupráce s Joola 
- Trenérem U21 mužů – J.Plachý, zároveň pověřen vedením družstva Superligy ČR U21 
- J.Medvecký – pověřen vedením družstva superligy žen ČR U21 
- projekt Trenér ČAST – projekt je současně rozvíjen pouze v rámci VŘ na trenéry 
- úzká spolupráce s KM ČAST a metodikem ČAST p. M. Novotnou, pravidelné schůzky společně 

s N.Endálem. 
- podpora kategorie U21(širší reprezentace) – tréninková podpora a účast na WT turnajích + 

VT, trenérské zabezpečení J.Plachý + J.Medvecký 
- sestavení finančního rozpočtu reprezentace pro r. 2017 – jeho sledování a dodržování 
- účast trenérů reprezentace na trenérských konferencích- ETTU Praha, Dialogy Praha, 

Olomouc 
- koncepce tréninkových jednotek 
- sestavení nového obsazení členů KVS od 1.4.2018 

 

 

Plány v základních oblastech činnosti KVS na následující období: 

Reprezentace dospělých  

- zajistit bezproblémový chod reprezentačních center v Praze a Havířově  
- zvýšení preference vybraných hráčů  reprezentace dospělých- tréninkové centra v zahraničí – 

v současné době pouze T.Polanský a H.Matelová 
- podpora talentovaných hráčů v přestupu do zahraničních tréninkových skupin – J.Martínko, 

D.Reitšpies 
- tréninkové VT v zahraničí u vybraných reprezentantů – T.Konečný, L.Jančařík (Dusseldorf) 
- zlepšení koordinace práce trenérů, tréninkové plány a jejich vyhodnocení- zvýšené požadavky 

na přípravu, plánování a PC uživatelské znalosti. 
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- vytvoření podmínek pro přípravu vybraných reprezentantů včetně zahraničních startů – dle 
plán startů 

- využití nejnovějších tréninkových trendů a jejich aplikace v přípravě – větší důraz na podání a 
příjem, zdůraznění důležitosti 

- vytýčení sportovních cílů a jejich vyhodnocení 
- upevnění a zlepšení podmínek pro nejlepší reprezentanty na Ministerstvu Vnitra – nové 

smlouvy, T.Polanský, D.Čechová, T.Konečný, L.Jančařík, R.Štrbíková, H.Matelová 
- tréninkové týdenní stáže pro vybrané reprezentanty v zahraničí- Düsseldorf, Saabruecken 
- kvalifikaci na ME – muži, ženy Jaroměř(ROM, SRB), muži Klatovy(PL) 
- VT organizovat i v ČR a začlenění širší reprezentace – úspěšně pokračuje  
- KT mužů a žen – Havířov, Ostrava, motivační a kontrolní turnaj reprezentace přínosem  

 

 

Reprezentace mládeže 

- zajistit optimální podmínky pro přípravu reprezentace mládeže v RCM Praha a Havířov, SCM 
Ostrava, Hodonín, Vlašim a Hradec Králové.  

- sledování efektivity trénování v RCM Praha a Havířov – kontrola činnosti 
- zvyšování intenzity tréninku pro plynulý přechod mezi dospělé - přetrvává 
- stanovení kádrů reprezentace – v první polovině sezóny a v druhé polovině sezóny do MEJ    
- koordinační činnosti v oblasti přípravy a zahraničních startů- nově od 1.1.2018 P.Nedoma 
- zvýšení tréninkových objemů a zlepšení kondiční přípravy mládeže  
- spolupráce s kondičním trenérem – R.Onderka, O.Machala, účast na VT 
- zlepšení vzájemné komunikace trenérů a vyhledávat potenciální trenéry pro reprezentaci 
- koordinace všech trenérů mládeže od 1.1:2018 P.Nedoma 
- více společných VT mládeže, ne pouze u závěrečných VT před MEJ 

 

 

Sportovní centra mládeže 

- pokračovat v rozdělování podpory mládeže do tří stupňů RCM – SCM - SpS 
- koncentrovat co největší počet vybraných reprezentantů v RCM 
- rozšíření trenérského zabezpečení – počet trenérů 
- zlepšení spolupráce se školami – propojení ve sportovní přípravě  
- efektivita tréninkových jednotek – konzultace s trenéry, poznatky ze zahraničí 
- rozvoj kondiční přípravy a koordinace-spolupráce s kondičními trenéry podle nových 

zahraničních trendů, práce se strečinkem 
 

 

Talentovaná mládeže 

- podpora stávajících a nových SpS – trenérské zabezpečení 
- rozšířit spolupráci v nově zřízených Sportovních střediscích a Krajských centrech mládeže, tak 

aby se talentovaní hráči z krajů připravovali na vstup do SCM a RCM, přetrvávající záležitost i 
sociální pohled. 

- podpora nových projektů talentované mládeže, účasti trenérů reprezentace 
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- podpora vybraných hráčů v mezi kategorií – mezi HBO a reprezentací mládeže, 
s nedostatečných tréninkovým zázemím, zajišťujeme prostřednictvím Havířov, Vlašim 

- sledování a rozvoj projektu  HBO – M. Linert, P. Steffek  
- BTM – realizace nového systému turnajů, návrh KVS , nový systém byl pozitivně přijat. 

 

zpracoval:  

Bc. Petr Nedoma - předseda KVS a sportovní manažér reprezentace                  

V Ostravě 25.3.2018 
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ZPRÁVA STK pro konferenci ČAST 2018 
 

Zpráva za období od 9.4.2017 (konference 2017) do 26.3.2018 (uzávěrka zprávy ke konferenci 2018). 
 

STK pracovala ve složení: 
 

předseda Václav Drozda  
členové Miroslav Henžel, Karel Chyba.  
 Jiří Vlček odstoupil 4.5.2017, od 10.10.2017 členem STK Jan Beneš.  
 

Na řízení soutěží spolupracovala s místopředsedou VV P.Bohumským a ředitelem soutěží  J.Poledne. 
 

Schůze STK, porady 
 

16.5.2017 schůze STK – Dodatek SŘ č.5 podle konference, závěr ligy- schválené výsledky kvalifikací,  
  hodnocení soutěží, příprava ligy 2017/18, rozpisy ligy, reorganizace 3LM … 
 

22.6.2017 schůze STK – Přihlášky do ligy 2017/18, převody a přechody, příprava losování ligy 17/18, 
  rozdělení do skupin, sestavení dvojiček, M1L 13 družstev,termínová listina…  
 

14.7.2017 schůze STK – Příprava variant losování, žádosti k losování, adresář hracích místností,  
  změny v ČP a schválení rozpisů ČP za STK, komisaři, rozlosování ligy…      
 

12.9.2017 schůze STK – Sestavení rozlosování podle losu 14.7.2018, doplnění rozpisu ligy, odklady  
  řeší ředitel soutěží, průběh Českého poháru, los 3.kola ČP mužů…  
 

10.10.2017schůze STK – Průběh ligy, zprávy komisařů, dvě souběžná utkání H.Kr. v ELŽ, průběh ČP, 
  kontumace, pokuty, los 5.kola mužů, problematika odhlášení  Hodonína… 
 

7.12.2017  schůze STK – Průběh ligy, info ředitele 8x wo v lig. soutěžích, projednání utkání podstou- 
  pených ředitelem, ČP dohrání základní části, kontrola střídavých.startů… 
 

2.3.2018  schůze STK – Průběh ligy, info ředitele 2x wo v lig.soutěžích, odklad utkání, nedohraná  
  utkání-výpadek proudu, los kvalifikací, komisaři, kontrola podle SŘ 330.25… 
 

14.3.2018 porada ke změnám SŘ, RŘ, PŘ - Projednány všechny došlé návrhy a připomínky + návrhy  
  STK, písemně pro VV, podle rozhodnutí VV bude materiál pro konferenci  
 

14.3.2018 schůze STK – Průběh ligy, příprava play-off a kvalifikací, příprava „Hodnocení“, zprávy  
  komisařů, harmonogram přípravy ligy + ČP 2017/18 …. 
 

Zápisy ze schůzí jsou zveřejňovány na webu ČAST. Do konce sezóny jsou v plánu ještě dvě schůze 
STK, při kterých by měly být uzavřeny soutěže 2017/18, provedeno hodnocení a příprava r. 2018/19.. 
 

Ligové soutěže 2017/18 
 

Ligové soutěže 2017/18 řídil ředitel soutěží ve spolupráci s STK. Technické a administrativní řízení 
soutěží zajišťoval ředitel. 
Nedostatky a nejrůznější připomínky, návrhy a požadavky byly řešeny společně. 
Informace o rozhodnutích apod. vydával ředitel ve svém „Infu“. 
 

V době, kdy není plánovaná schůze STK, bylo vydáno Rozhodnutí Arbitrážní komise č. 1 a 2. 
Výsledky soutěží upraví podle rozhodnutí AK ředitel soutěží.  
STK projedná na své schůzi 3.5.2018. 
 

Český pohár 
 

V roce 2017 byl odehrán 27. ročník Českého poháru tříčlenný družstev mužů a žen. 
II. stupeň soutěže řízený STK ČAST se hrál za účasti 53 družstev mužů a pouze 6 družstev žen. 
Soutěž žen má již dlouho velice malou účast, v tomto ročníku komplikovanou i dvěma odhláškami.  
V soutěži mužů byla novinkou možnost přihlášení podle přání účastníků do dvou větví, které v prvních 
kolech hrály systémem vylučovacím nebo skupinovým. Toto je možno hodnotit jako přínos. Jako 
nevhodné byly brány termíny 1. kola – 2. září. 
Ve finálovém turnaji v Havířově zvítězila družstva mužů SF SKK El Niňo Praha a žen MSK Gumotex 
Břeclav. 
 

 
 
 



Česká asociace stolního tenisu, Zátopkova 100/2, 160 17 Praha 6 - Strahov  

tel.: +420 233 017 337, fax: +420 242 429 250, www.ping-pong.cz, e-mail: ctta@cuscz.cz 16/35 
 

Další úkoly STK 
 

STK plnila i další úkoly vyplývající se zajišťováním soutěží (komisaři, Soutěžní řád, připomínkování 
rozpisů, hodnocení soutěží a další). 
 

Děkujeme za spolupráci činovníkům v oddílech a pořadatelům, bez jejichž pomoci a spolupráce by 
nebylo možné akce zajišťovat.  
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ZPRÁVA O ČINNOSTI KOMISE ROZHODČÍCH PRO KONFERENCI 
ČAST 8. 4. 2018 
 

Činnost ve výše uvedeném období zajišťovala komise rozhodčích ČAST ve složení: MALÍK Tomáš: 

předseda, KLECKER Roman, VACULOVIČOVÁ Klára a VÍTEK Josef: členové KR.  

Činnost komise v uplynulém období je rozčleněna do následujících bodů, které shrnují výstupy z 

jednotlivých oblastí. 

 

1) Mezinárodní scéna 

I v sezóně 2017-2018 se naši mezinárodní rozhodčí představovali na akcích pod hlavičkou ITTF a 

ETTU. Velmi vysoká účast našich rozhodčích na akcích v zahraničí přispěla k nominacím našich 

rozhodčích na vrcholy sezóny v Evropě i ve světě.  

Účast českých rozhodčích na vrcholných podnicích pod hlavičkou ITTF či ETTU byla, jak už tomu bývá 

nedílnou součástí těchto akcí v uplynulém období. 

Z pohledu akcí ITTF jsme měli zastoupení na obou Mistrovstvích světa, kdy naše barvy na Mistrovství 

světa jednotlivců v německém Düsseldorfu hájil Roman Klecker, na Mistrovství světa juniorů v italské 

Riva del Garda v závěru roku 2017 zastupoval naši asociaci Jan Vrabec, který zároveň při této akci 

úspěšně absolvoval mezinárodní zkoušky „Advanced Rules Examination“ a vykročil tak k získání 

prestižního odznaku „blue badge“. Absolutním vrcholem pak byla nominace Romana Kleckera na ITTF 

Grand World Tour Final do kazachstánské Astany, kam byl vybrán jako jeden z osmi rozhodčích pro 

tuto prestižní akci z celého světa!!!  

Naši rozhodčí však nechyběli ani na akcích pod hlavičkou ETTU. Dvojice Radek Cankař a Jan Vrabec se 

zúčastnila Mistrovství Evropy družstev v lucemburské metropoli. Hned devět českých rozhodčích (Jan 

Beneš ml., Radek Cankař, Tereza Jonášová, Roman Klecker, Tomáš Malík, Ladislav Marek, Jaroslava 

Tenglová, Karina Vašinová a Jan Vrabec) se pak zúčastnilo juniorského Mistrovství Evropy 

v portugalské Guimaraesi.  

Mnoho dalších mezinárodních rozhodčích bylo nominováno a vybráno na další mezinárodní akce typu 

World Tour, World Junior Circuit ale i klubové soutěže typu Ligy Mistrů či poháru ETTU.  

Byl však naplněn i další cíl a tím bylo rozšíření mezinárodních rozhodčích s licencí „International 

Referee“. Komise rozhodčích tímto blahopřeje Kláře Vaculovičové, která v listopadu 2017 dokončila 

vzdělávací program vedoucí k této licenci, kdy se stala vůbec první českou rozhodčí s touto licencí a 

zařadila se tak po bok dvojice aktivních mezinárodních vrchních rozhodčích Petra Bohumského a 

Zdeňka Jiráska. O velmi dobré pozici českých rozhodčích zároveň svědčí i to, že Klára Vaculovičová 

bude ve své premiérovém roce s tímto statusem jedním ze zástupců vrchního rozhodčího na 

zářijovém Mistrovství Evropy jednotlivců ve španělském Alicante. 
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2) Řízení dlouhodobých soutěží (Český pohár, ligové soutěže) 

V oblasti řízení dlouhodobých soutěží zejména ligových soutěží se KR ČAST, tak jako již několik let, 

musí vypořádat s nedostatkem vrchních rozhodčích ochotných řídit ligová utkání. Problémy v této 

oblasti činnosti jsou i přes navýšení počtu školení a seminářů rozhodčích této licence natolik zásadní, 

že reálně hrozí, že nebude možné na delegovat vrchní rozhodčí na všechna ligová utkání.  

Zásadním problémem je fakt, že zájem rozhodovat nemají ani rozhodčí u svého vlastního mužstva a 

oddílu.  

Tento fakt je zarážející i s ohledem k uděleným pokutám za nedodržení článku 322.01 SŘ, kdy pokutu 

obdrželo celkem 26 oddílů, jejichž souhrnná částka za nesplnění této podmínky účastníka soutěží 

dosáhla v sezóně 2017-2018 částky 111 000,- Kč !!! 

Toto pouze dokresluje stávající situaci našich soutěží, kdy některé oddíly a jedinci odmítají 

respektovat články soutěžního řádu a pravidla komise rozhodčích, které jsou zveřejňovány na 

webových stránkách ČAST, stejně tak jsou dostupné v dokumentech komise rozhodčích v rámci 

webové portálu ČAST. 

S ohledem na činnost a velice nesnadnou práci navrhuje a posléze doporučuje komise rozhodčích 

konferenci ČAST odhlasovat reorganizaci ligových soutěžích, která by alespoň částečně přispěla 

k eliminaci tohoto problému. V případě, že delegáti konference tento bod, který bude jistě ve velké 

míře v rámci konference diskutován, neodsouhlasí. Bude muset KR ČAST neprodleně ve spolupráci 

s VV ČAST a STK ČAST najít vhodné opatření jakým bude zachována regulérnost ligových soutěží. 

 

3) Jednorázové soutěže řízené ČAST a jejich zabezpečení 

V právě končící sezóně 2017-2018 došlo k dalšímu posunu v rámci softwarového vybavení pro řízení 

turnajů „Table Tennis Tournament Planner“. Všechny turnaje organizované pod hlavičkou ČAST mají 

jednotný výstup i data se kterými se následně dále pracuje, ať již v oblasti propojení s Registrem ČAST 

či výpočtu žebříčků. Ve spolupráci s příslušnými komisemi se i v následujícím období pokusí KR zajistit 

další využití tohoto softwaru pro co nejširší účely v rámci organizace turnajů. V souvislosti s tímto 

softwarem se navíc během roku 2018 předpokládá vydání uživatelské příručky která by měla dále 

napomoci v práci s tímto softwarem a zjednodušení a zrychlení průběhu jednorázových akcí.  

 

4) Vzdělávání rozhodčích 

V uplynulé sezóně byl v této oblasti zachován nastavený systém školení a doškolovacích seminářů 

rozhodčích všech licencí, a to především s důrazem na licenci „B“, která je dlouhodobým problém 

nejen co do zajištění vrchních rozhodčích na dlouhodobé ligové soutěže, ale co do plnění podmínek 

oddíly startujících v dlouhodobých soutěží ČAST. 

V roce 2018 je naplánováno velké množství školení a seminářů. Konkrétně 3x školení licence B, 2x 

seminář licence B, ostatní akce vždy jednou (školení licence A, seminář licence A, školení licence NU, 

seminář licence NU, školení licence IU, školení licence NR) 
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Na základě podnětů a požadavků členské základny v současné době probíhá finalizace změny 

organizace e-learningu, který zajišťuje školení a semináře rozhodčích licence C. Inovace této oblasti 

se předpokládá, zejména v následujících bodech.  

Cvičné testy budou po krátké a automatické registraci neomezeně přístupné, vždy však v jiné 

kombinaci otázek a odpovědí. Tím se zlepší samo vzdělávání rozhodčích i hráčů samotných. Ostrý test 

bude možné spustit po správném zodpovězení určitého množství cvičných otázek (tak jako doposud), 

limit pro úspěšné splnění testu se nemění, pokusy budou pořád dva. Licence však bude platná až po 

následném zaplacení poplatku. Předpokládané spuštění této změny se očekává s počátkem sezóny 

2018-2019. 

  

5) Výsledky sezóny 2017-2018 v kladné a záporné rovině a výhled pro sezónu 2018-2019 

Z cílů a zásadních bodů pro další rozvoj komise rozhodčích a samotné práce rozhodčích, které si 

komise stanovila pro uplynulé období, se úspěšně podařilo dokončit následující body:  

 plné propojení delegací rozhodčích s Registrem ČAST a STISEM. Zde patří velký dík celé 

RIK, zejména jejímu předsedovi Miroslavu Henželovi 

 a s tímto spojené zajištění přenosu změn v rámci delegací, termínů a časů na všechny 

zainteresované osoby prostřednictvím centrálně generovaného emailu 

 šíření veškerých informaci prostřednictvím Zpravodaje rozhodčích ČAST 

 

V oblasti záporného hodnocení jde o otázku zajištění vrchních rozhodčích na dlouhodobé soutěže, 

která již byla konstatována v předcházející části od čehož se odvíjí zcela zásadní problém, kterým je 

delegace vrchních rozhodčích na dlouhodobé soutěže, kdy se dlouhodobě nedaří zvýšit počet 

aktivních rozhodčích licence „B“, kteří by byli ochotni rozhodovat utkání dlouhodobých soutěží. 

Jakým způsobem bude tento problémem řešen záleží do jisté míry i na rozhodnutí delegátů této 

konference ČAST!!! 

Činnost komise rozhodčích lze konstatovat za stabilizovanou a ve stávajícím složení a činnosti chce 

pokračovat v sezóně 2018-2019, kdy si proto období není stanoven žádný zásadní úkol. Veškeré 

informace vyplývající z činnosti KR ČAST budou i nadále zveřejňovány na webových stránkách ČAST a 

prostřednictvím již zmíněného Zpravodaje KR ČAST, který bude vydáván v nepravidelných tří až čtyř 

měsíčních cyklech.  

Závěrem mi dovolte, abych poděkoval všem rozhodčím, kteří se podíleli na řízení ligových utkání, 

BTM, KT a M ČR. Také bych chtěl poděkovat všem členům komise rozhodčích ČAST za jejich činnost 

pro KR ČAST stejně tak i všem ostatním, kteří dávají a zasílají podněty na zlepšení naší činnosti a 

v neposlední řadě i celém VV ČAST, bez kterého by nebyl patrný vzestup celkové činnosti komise a 

podpory rozhodčích samotných. 

V Kostelci nad Orlicí, 24. 3. 2018    Tomáš Malík, předseda KR ČAST 
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Zpráva o činnosti  KM ČAST v sezóně 2017/2018 
 

        KM ČAST pracovala v sezoně 2017/2018 ve složení: Martin Linert - předseda, Jiří Bajger, Libor 

Svoboda, Ondřej Jányš, Martin Protiva a Pavel Steffek. V červnu 2017 ukončil na vlastní žádost svoji 

dlouholetou činnost v komisi Jiří Bajger, kterému bych chtěl touto cestou poděkovat za jeho 

dlouholetou činnost v KM ČAST. 

  

          Organizace BTM ČR pokračovala ve stejném systému jako v předchozí sezóně. BTM ČR 

v kategoriích mladšího a staršího žactva a dorostu byly rozděleny do dvou kategorií, a to na turnaj A, 

který hraje 48 chlapců a 24 dívek dle předem určených kvalifikačních kritérií a na turnaj B, ve kterém 

startují ostatní přihlášení hráči a hráčky. Systém turnajů se již stabilizoval, a tak jediným problémem 

byla délka turnajů, která byla ovlivněna velkým počtem účastníků na turnajích. S ohledem na výše 

uvedené byla zrušena na mnoha turnajích soutěž ve čtyřhrách. Na základě této situace KM ČAST 

rozeslala na oddíly mládeže dotazník k organizaci BTM ČR a k podnětům z přijatých dotazníků bude 

přihlédnuto při přípravě následující sezóny. Výsledky turnajů byly pravidelně zveřejňovány na 

webových stránkách ČAST a rozesílány dle adresáře KM ČAST. Po každém turnaji byly vydávány aktuální 

Nasazovací žebříčky mládeže dle metodiky KM ČAST.  

            

           Žebříčkové turnaje proběhly v obvyklých termínech a organizačně bez větších problémů, a to 

starší žactvo 2.12.2017 v Havířově, mladší žactvo 16.12.2017 a dorost 17.12.2017 ve Vlašimi. Kontrolní 

turnaj ČR v kategorii mladšího žactva by se měl opět uskutečnit v Hradci Králové v termínu 14.4.2018.  

 

 MČR družstev mládeže se uskuteční stejně jako v uplynulých letech v Ostravě a 

předpokládáme, že proběhne po pořadatelské stránce bez větších problémů. MČR družstev bude 

sehráno ve dvou hracích dnech, a to z důvodu nedostatku termínů nezvykle až 2. – 3.června 2018. MČR 

se účastní ve všech kategoriích vždy 16 družstev podle obvyklého klíče a bude hráno tzv. progresivním 

k.o. systémem, tj. vylučovacím systémem s dohráváním o konečné pořadí. 

 

 MČR jednotlivců se uskuteční ve třech termínech, a to v termínu 21. – 22.4.2018 MČR dorostu 

v Havířově, v termínu 5. – 6.5.2018 MČR staršího žactva v Ústí nad Labem a v termínu 19. – 20.5.2018 

MČR mladšího žactva v Praze. Soutěže dvouher ve všech kategoriích budou hrány vylučovacím 

způsobem na jednu porážku, kdy hráči, kteří nepostoupí do osmifinále dvouher budou zařazeni do 

soutěže  útěchy. Na MČR bude nominováno 40 hráčů a 24 hráček podle žebříčku ČR a 1 hráč a 1 hráčka 

budou nominováni KSST.  

 

 KM ČAST zahájila spolupráci na přípravách Olympiády dětí a mládeže 2019, která se uskuteční 

v Libereckém kraji. 

 



Česká asociace stolního tenisu, Zátopkova 100/2, 160 17 Praha 6 - Strahov  

tel.: +420 233 017 337, fax: +420 242 429 250, www.ping-pong.cz, e-mail: ctta@cuscz.cz 21/35 
 

 KM ČAST připravila návrh pro VV ČAST na zařazení do projektu Sportovních středisek mládeže, 

a to pro 12 oddílů stolního tenisu. Dalších 23 oddílů mládeže bylo vybráno do projektu Podpora oddílů 

talentované mládeže. Dále KM připravila návrh podpory pro Krajská centra talentované mládeže. KM 

ČAST ve spolupráci s VV ČAST připravila a zrealizovala projekt "Materiální podpora mládeže". Cílem 

tohoto projektu bylo zajištění potahů pro mládež pravidelně startující na BTM ČR v roce 2017.  

 

Dále KM provedla kontrolu povinnosti aktivní mládeže u účastníků ligových soutěží v sezóně 

2016/2017, a to na základě podkladů z Hodnocení ligových soutěží a připravila pro VV ČAST návrh 

pokut. 

 

 KM ČAST opět zajišťovala účast kategorie mladšího a nejmladšího žactva na mezinárodních 

akcích pořádaných ETTU. V srpnu 2017 se výprava našeho mladšího žactva již tradičně zúčastnila 

neoficiálního Mistrovství Evropy mladšího žactva Euro Mini Champs ve francouzském Štrasbourgu, kde 

v kategorii žákyň ročníku 2005 obsadila Helenka Sommerová výborné 3.místo a Michaela Dosedělová 

zvítězila v soutěži útěchy a obsadila tak 33.místo, v kategorii žákyň obsadila Kateřina Pisárová 24.místo 

a v kategorii chlapců ročníku 2006 obsadil Martin Šíp 35.místo. Na přelomu srpna a září se Šimon Bělík 

zúčastnil výběrového kempu projektu Eurotalents v Luxembourgu. V termínu 12. – 19.září 2017 se 4 

žáci a 2 žákyně zúčastnili pod vedením trenérů Jána Medveckého a Martina Linerta tréninkového 

kempu v centru TTV Niedersachsen v Hannoveru a následného turnaje Grand Prix TTVN v Rintelnu, kde 

Filip Karel obsadil 2.místo v kategorii žáků 2004 a mladších a Radim Morávek 3.místo v kategorii 

chlapců 2002 a mladších, v hodnocení družstev obsadilo naše družstvo pěkné 4.místo. Ve dnech 8. – 

15.října 2017 se ve slovinském Otočeci uskutečnil Eurotalents Selection kemp, kterého se zúčastnila 

Helenka Sommerová pod vedením Martina Linerta. 17. – 19.listopadu 2017 se v Maďarsku v Budapešti 

uskutečnil třetí ročník turnaje kategorie minikadetů Olympic Hopes Tournament, projektu 

podporovaného Českým olympijským výborem, kterého se zúčastnila výprava ve složení Barbora 

Březinová, Nela Hanáková, Patricie Segetová, Filip Karel, Jan Pisár a Martin Skotnica pod vedením 

trenérů Pavla Steffka a Martina Linerta. Výprava byla úspěšná, děvčata obsadila v soutěži družstev 

3.místo, a v soutěžích jednotlivců obsadila Nela Hanáková 4.místo. V další etapě projektu Eurotalents 

se v termínu 3. – 10.prosince 2017 uskutečnil tento kemp v Ostravě, a to prostorách Akademie Petra 

Korbela pod vedením trenérů Petra Korbela a Tomáše Demka. Kempu se zúčastnili Šimon Bělík, Štěpán 

Brhel, Linda Záděrová a Helenka Sommerová pod vedením trenérů Martina Pytlíka a Libora Svobody. 

Ve dnech 18. – 22.března 2018 se ve slovinském Otočeci uskuteční další kemp za účasti Šimona Bělíka 

a Lindy Záděrová pod vedením Tomáše Demka. V termínu 26. – 30.března 2018 se Monika Pařízková a 

Kateřina Pisárová pod vedením Martina Linerta zúčastnili tréninkového kempu v Linci. V termínu 2. – 

9.dubna 2018 se v Luxembourgu uskuteční kemp Eurotalents Hopes Selection, kterého se zúčastní 

Stěpán Brhel, Martin Šíp, Kateřina Pisárová a Adéla Sazimová pod vedením Aleše Svitáka. Naši 

mládežníci by se měli zúčastnit i dalších tradičních mezinárodních turnajů, a to jak Memoriálu Jánose 

Molnára v Budapešti, tak o Velikonocích již tradičního mezinárodního turnaje mládeže v rakouském 

Linci. 
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KM ČAST opět  zařadila v letošní sezóně mezi turnaje započítávané do žebříčku mládeže 25.ročník 

Satellit Tour, seriálu turnajů pořádaných v srpnu v Hluku,  v Havířově a na Slovensku v Topolčanech a 

14.ročník Velké ceny Prahy, mezinárodního turnaje mládeže, který se uskuteční 25. – 27.5.2018 

v Praze. Na Satellit KM vyslala jak družstvo chlapců, tak družstvo dívek, na turnaj v Praze též 

připravujeme účast našich nejlepších hráčů a hráček v kategoriích nejmladšího a mladšího žactva.  

 

KM ČAST též ve spolupráci s TMK ČAST pokračovala v projektu vyhledávání a podpory talentované 

mládeže „Hledáme budoucí olympioniky“. V srpnu 2017 se uskutečnil již tradiční tréninkový kemp 

v Bystřici nad Pernštejnem, kterého se zúčastnilo 30 hráčů a hráček zapojených do našeho projektu. 

Na začátku září se v Havlíčkově Brodě uskutečnil úvodní kemp pro hráče a hráčky ročníků 2007 – 2009, 

kterého se zúčastnilo celkem 18 dětí z 11 klubů z celé ČR. Poté následoval tréninkový kemp pro 

kategorii hráčů a hráček ročníků 2005 – 2006 v termínu 30.října – 2.listopadu 2017, který proběhl ve 

Vlašimi za účasti 17 hráčů a hráček, stejný kemp se uskutečnil v termínu 1. – 4.března 2018 v Havlíčkově 

Brodě za účasti 15 hráčů a hráček. V termínu 8. – 10.12. 2017 se v Ostravě uskutečnil další tréninkový 

kemp pro hráče ročníků 2007 a mladší za účasti 15 hráčů a hráček, podobný kemp připravujeme na 

termín 8. – 10.6.2018. Kempy probíhaly pod vedením trenérů projektu Martina Pytlíka, Pavla Steffka, 

Radka Košťála, Martina Linerta a Martiny Hurníkové a dalších klubových trenérů. V průběhu sezóny se 

do projektu též aktivně zapojila Iveta Vacenovská. Podobně jako v loňském roce připravujeme 

v termínu 4. – 10.srpna 2018 opět v Bystřici nad Pernštejnem další kemp projektu Hledáme budoucí 

olympioniky. V rámci projektu bylo zapojeno a sledováno celkem 52 hráčů z 27 klubů. V průběhu 

sezóny jsme též pokračovali v systému podpory sportovní přípravy pro mimořádně talentované. 

V letošní sezóně jsme pokračovali v dalším stupni tohoto projektu tzv. Hledáme budoucí olympioniky - 

Regionální výběry, který je zaměřen pro děti ročníků 2008 a mladší a pro jejich trenéry. Projekt probíhal 

opět formou dvoudenních tréninkových kempů pod vedením Pavla Steffka, a to vždy společně pro dva 

kraje. Cílem projektu je ukázka moderních trendů v tréninku dětí, zlepšování herních dovedností hráčů 

pomocí zásobníku míčků, zkvalitnění tréninkového procesu dětí, vytvoření jednotného tréninkového 

systému  a vyhledávání a případná podpora talentované mládeže. V průběhu letošní sezóny se zatím 

uskutečnilo celkem 6 kempů, kterých se zúčastnilo celkem 125 dětí, zbývajících 7 kempů je plánováno 

v průběhu měsíců dubna, května a června.  

  

Martin Linert        V Praze dne 27.3.2018 

předseda KM ČAST 
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Zpráva trenérsko-metodického úseku  pro konferenci ČAST 
konanou dne 8.4.2018 v Praze 
 

Činnost a řízení  trenérsko - metodické komise ČAST:                                                                                                                                                              

 TMK se v uplynulém období sešla na 2 schůzích -26.8.2017 a 3.3.2018 a pracovala v následujícím 

složení :                                                                                                                                                                                                 

Předsedkyně:  Marta Novotná- řízení TMK,kontakt na VV, zabezpečení specializace A licence                               

Členové:  Hana Šopová –obsahové a organizační zabezpečení školení B licence                                                   

Jiří Pischel –obsahové a organizační zabezpečení doškolování trenérů                                                                  

Martin Protiva –obsahové a technické zabezpečení metodického webu                                                                      

Pavel Steffek –metodická podpora trenérů talentované mládeže, projekt HBO, obsahové zabezpečení 

metodického webu                                                                                                                                                                   

Martin Lučan –kontrola plnění podmínek SŘ u ligových družstev                                                                                                                            

Jindřich Bíla –problematika TMK KSST, kontakt s předsedy TMK krajů, podpora při zajišťování školení 

C a D licencí 

Na schůzi TMK 26.8.2017 byli kooptováni noví členové: 

Iveta Vacenovská - obsahové zajištění školení a doškolování, aktualizace učebních osnov                                                 

Jaroslav Mikeska –podpora při zpracování materiálů pro metodický web 

Na schůzi TMK 3.3.2018 požádali o uvolnění z funkce člena komise Martin Protiva a Jindřich Bíla, 

jednak z časových důvodů a také proto, že úkoly které v rámci komise zajišťovali jsou převedeny na 

jiné členy. 

                                                                                                                                                                                           

Konkrétní úkoly zajišťované TMK od poslední konference: 

V oblasti školení a doškolování trenérů : 

-A licence –z běhu studia 2013-15 ukončili úspěšně studium složením závěrečné zkoušky v listopadu 

2017 Hana Valentová a Josef Plachý.                                                                                                                                                                  

V běhu studia 2015-17  nastoupilo ve školním roce 2016/17  do 2.ročníku  9 trenérů:                                    

Josef Braun, Marek Klásek, Marek Čihák, Petr David, Petr Bělík, Jaromír Zlámal ml., Tomáš Drahotský, 

Daniela Smutná, Petr Macela.                                                                                                                                       

Všichni jmenovaní úspěšně zvládli závěrečné zkoušky ze specializace za 2.ročník,konané dne 

28.11.2017 v Praze. Všechny podmínky pro ukončení studia splnili 3 trenéři –Josef Braun, Marek 

Klásek a Petr Macela, kteří také 12.3.2018 úspěšně složili závěrečné zkoušky. Ostatní trenéři musí 

ještě zpracovat závěrečné práce a uzavřít zkoušky z obecné části studia. 

- B licence- i v průběhu roku 2017, se docházelo ještě postupně k dokončování studia specializace u 

posluchačů běhu 2015 a sice odevzdáváním závěrečných prací.  

Během roku 2017 byl vyhlášen nový běh studia B licence, který se uskutečnil ve dvou 5 denních 

cyklech – 9.-13.6. a 3.-7.10.2017.Následně 8.10.2017 trenéři, kteří splnili všechny podmínky studia 

specializace složili závěrečné zkoušky. Školení zahájilo 20 posluchačů, 17 z nich složilo úspěšně 
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závěrečnou zkoušku ze specializace. 1 trenér studium po první části přerušil, 2 trenéři neodevzdali 

závěrečnou práci a tím nemohli být ke zkouškám připuštěni. 3 trenéři si ještě dodatečně museli 

dodělat obecnou část studia, aby splnili všechny podmínky a mohla jim být udělena licence. 

-Doškolení pro trenéry všech licencí- v meziobdobí se uskutečnily 3 doškolovací semináře – 26.8.2017 

v Olomouci při W-T Czech Open, 20.11.2017 v Praze v rámci semináře s Richardem Prausem a         

3.3. 2018 v Praze při M-ČR dospělých. 

Ostatní oblasti činnosti TMK: 

-na základě podkladů ředitele ligových soutěží byla opět provedena kontrola plnění podmínek daných 

SŘ,týkající se trenérských licencí u ligových družstev sez.2017/18. Prostřednictvím zpráv ČAST byl 

zveřejněn seznam družstev, které podmínky nesplňují s tím,že mají možnost  do 1.4.2018 nedostatky 

napravit. Následně bude neplničům udělena pokuta v souladu s disciplinárním řádem ČAST. 

-ve spolupráci s předsedou registračně-informační komise Miroslavem Henželem byl zpracován 

během roku 2017 seznam trenérů vedených v rámci registru ČAST. Ten provádí i aktualizace seznamů 

v rámci registru. 

-průběžně byla prováděna aktualizace seznamu trenérů A a B licencí po každém doškolení, nebo 

ukončení běhu školení A a B licencí v interních seznamech TMK. 

-byla provedena aktualizace směrnice ČAST 3/2017-Podmínky pro udělování a prodlužování 

trenérských licencí. 

- byl zpracován a schválen návrh nového „Certifikátu trenéra“, který bude nahrazovat dosavadní 

trenérské průkazy. 

-v roce 2017 byla navázána spolupráce s Markétou Weiningerovou, která při školeních a doškoleních 

vystavovuje certifikáty trenéra, od roku 2018 byla spolupráce rozšířena i o aktualizaci interních 

seznamů trenérů. 

-na základě plánu pro zveřejňování materiálů na metodickém webu, který zpracoval Martin Protiva                                                                                                           

byl pro spolupráci získán a také využíván S. Kučera. Přesto vydávání materiálů neprobíhá dostatečně 

kontinuálně. V současné době se pracuje na převodu metodického webu, který dosud spravoval KSST 

Libereckého kraje, přímo pod web ČAST včetně jednotné grafiky. 

 

Činnost metodika ČAST 

Hlavní priority činnosti v uplynulém období: 

-obsahové a organizační zajištění konzultací a kurzů specializace A licence při DST FTVS UK Praha. 

Kurzy se uskutečnily v červnu 2017 v Ostravě a v listopadu 2017 v Praze. V rámci tohoto studia, byla 

také postupně připravována a konzultována s posluchači témata diplomových prací, zohledňující 

potřeby metodiky stolního tenisu v ČR. 
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-v průběhu září 2017 a března 2018 se uskutečnily 2 pracovní schůzky k nové koncepci vzdělávání 

trenérů na FTVS UK v Praze. Byl vypracován dotazník, zohledňující potřeby stolního tenisu. Cílem je 

dosáhnout zkvalitnění a větší efektivnosti při vzdělávání trenérů 

-dne 20.11.2017 se v Praze uskutečnil seminář se zahraničním expertem Richardem Prausem, 

šéftrenérem Německého svazu stolního tenisu. Tato akce byla dlouhodobě připravována a byla 

původně zaměřena na téma „Podání a příjem podání“. Po dohodě s přednášejícím bylo téma 

rozšířeno o nejnovější poznatky ve změně techniky a taktiky po zavedení plastových míčků. Celou 

akci, která se skládala z teoretické a praktické části úspěšně tlumočila z němčiny Iveta Vacenovská. 

Semináře se zúčastnilo 65 trenérů a setkal se s velmi příznivým ohlasem. 

-byla podána žádost na ETTU, která nabízela v rámci rozvojových programů pro národní asociace 

zajištění odborníka pro vzdělávání trenérů v roce 2018. Náš požadavek byl akceptován a další 

seminář se zahraničním expertem se uskuteční pravděpodobně v srpnu 2018 v Olomouci. 

-ve spolupráci s Pavlem Steffkem bylo v průběhu měsíce května 2017 provedeno testování kondiční 

připravenosti všech hráčů SCM a RCM podle jednotné metodiky. Testy proběhly  4.5. v Ostravě,  10.5. 

v Hradci Králové, 11.5. ve Vlašimi, 12.5. v Praze a 22.5. v Havířově. Výsledky testů i srovnání 

s výsledky loňského roku byly předány trenérům, aby je mohli zohlednit při dalším plánování přípravy 

hráčů.  

-ve spolupráci s KVS byla v průběhu roku 2017 navázána spolupráce s Aplikačním centrem Baluo, při 

FTK PU v Olomouci. V rámci této spolupráce se uskutečnilo testování 9 hráčů mužské reprezentace 

dne 25.7.2017 a 10 hráček ženské reprezentace dne 8.8.2017. Vzhledem k omezené personální 

kapacitě odborníků z FTK, nedošlo zatím k dostačující interpretaci výsledků směrem k trenérům. O 

výsledcích byli informováni jen hráči, na základě vlastních dotazů během měření. 

-trenéři byli pravidelně informováni o možnostech jejich dalšího vzdělávání ze strany ČOV, které také 

někteří z nich využívají. Jsou to hlavně mezinárodní konference „Mosty“, kde přednáší zahraniční 

odborníci z různých oblastí a také interaktivní semináře „Dialogy“. Interpretace závěrů z těchto akcí je 

pak součástí přednášek na školeních a doškoleních trenérů. 

-ve spolupráci s KVS byli delegováni trenéři ČAST na trenérské konference pořádané  ETTU –v květnu 

2017 v Zagrebu pro trenérky ženy se zúčastnila Iveta Vacenovská a v listopadu 2017 ve Varšavě se 

zúčastnil Marek Klásek.  

-na základě projednání na schůzi VV v lednu 2018 byla připravena náplň práce pro uzavření smlouvy 

s Ivetou Vacenovskou  pro její zapojení do trenérské a metodické oblasti. 

-v rámci výběrové komise byla stanovena strategie pro výběrové řízení reprezentačních trenérů 

mládežnických kategorií. 

 

Ve Zlíně 25.3.2018 

Marta Novotná, předsedkyně TMK ČAST 
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Zpráva registrační a informační komise 

 

Od poslední řádné konference ČAST konané v dubnu 2017 komise pracuje i nadále ve stejném 

složení Miroslav Henžel – předseda, Václav Herout, Pavel Halas a Jan Poledne jako zástupce 

ČAST.  

Během roku komise řešila běžné rutinní záležitosti korespondenčně, převážně ohledně nových 

registrací, přestupů, rušení registrací apod. Komise se za posledních 12 měsíců sešla 2x, a to 

v červenci 2017 ve Zruči nad Sázavou, kde hlavním bodem jednání bylo předání informací mezi 

původním programátorem Václavem Heroutem a novým externím programátorem Markem 

Záškodným, s kterým byla od 1.7.2017 podepsána smlouva o údržbě a rozvoji Registru a 

STISu. Druhá schůzka byla v lednu 2018 v Ostravě, kde hlavním bodem programu byl 

přihlašovací formulář na turnaje ČAST. Do programování pro Registr a STIS jsou zapojeni 

ještě další dva programátoři. Jeden z nich se podílí na vývoji žebříčků a druhý se zapojuje do 

programování nových funkcí. 

Do Registru a STISu byly od 13.03. 2017 do 25.03. 2018 implementovány následující nové 

funkce: 

1. Responzivní prostředí pro mobilní telefony 

- původně plánovaný nový design s responzivním prostředím byl zatím odložen 

z důvodů podrobnějšího rozboru IS. 

2. Zapracovány všechny změny SŘ schválené konferencí ČAST 2017 

- na těchto změnách pracoval Václav Herout v období od konference do 1.6.2017, 

kde podstatnou změnou byla závislost Evidenčního seznamu na platnost registrací a 

dořešení jednotného termínu pro obnovu registrací v závislosti na výměně 

fotografie. 

3. Dotazník pro rozhodčí  

- jde o sběrný formulář dat pro komisi rozhodčích, která na základě tohoto formuláře 

deleguje rozhodčí na ligová utkání. 

4. Delegace rozhodčích 

- formulář pro komisi rozhodčích, kde KR ČAST zadává delegace rozhodčích na 

ligová utkání s výstupem do STISu v rozlosování a s přehledem delegací pro 

každého rozhodčího samostatně.  
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5. On – line zápisy 

- úprava původního zápisu o utkání v Registru s novými funkcemi, jako je ověření 

správnosti zápisu vedoucími družstev a vrchním rozhodčím, zadávání žlutých karet 

a jejich výstup ve STISu a další. On-line zápis byl zkušebně spuštěn v Extralize 

mužů 10.11.2017. V současnosti jsou zpracovány připomínky k funkčnosti zápisů a 

budou probíhat drobné úpravy, které budou spuštěny pro play-off. Bohužel 

v ostatních ligových soutěžích on-line zápis nebyl spuštěn a tím není možné 

zapracovat připomínky ligových družstev.   

6. Databáze trenérů 

- na požadavek TMK byla vytvořená nová databáze trenérů s veřejným výstupem a 

přehledem členské základny trenérů. Nové trenéry do databáze zadávají určené 

osoby s úrovní práv ČAST pro licenci A a B, kraj pro licence C a region licence D  

7. Databáze rozhodčích 

- na žádost krajských svazů byla původní databáze rozhodčích rozšířená o rozhodčí s 

licencí „K“, které si spravují krajské svazy sami 

- výstupem z databáze je přehled počtu rozhodčích dle licencí 

8. Hostování trenérů a rozhodčích 

- hostování funkcionářů bylo rozšířeno o hostování trenérů a rozhodčích dle SŘ čl. 

462 s veřejným výstupem hostování. 

9. Žebříček ELOST 

- implementace žebříčků na základě statického ohodnocení aktuální výkonnosti 

hráčů. Žebříčky jsou implementovány do každé soutěže a oblasti.  

10. Přihlašovací formulář 

- přihlašovací formulář byl poprvé použit pro MČR jednotlivců. Pro přihlášení je 

nutné mít založen uživatelský účet v Registru nebo lze přihlašovat prostřednictvím 

oddílových správců Registru. Přihlašovací formuláře mohou používat všechny 

svazy. V následující sezóně budou používány pro přihlašování na BTM ČR. 

11. Další drobné úpravy v Registru a STISu 

- v zápise o utkání zvýraznění první série hráčů a střídajícího hráče 

- ve formulářích přestupů a nových registrací doplněný text pro podpis 

- úprava pro Český pohár, výběr družstev z předchozích stupňů (kol) 

- posunutí tlačítek pro schvalování přestupů 
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V následujícím období do konce sezóny 2017-2018 budou probíhat přednostně práce na 

zapracování změn SŘ, které budou schváleny konferencí ČAST, dále úpravy vyplývající 

z nového zákona o ochraně osobních údajů GDPR a příprava výstupů pro MŠMT k novému 

rejstříku sportovců, trenérů a sportovních zařízení vyplývající z nového zákona o podpoře 

sportu. Následovat budou úpravy dle požadavků svazů a jejich činovníků. Celkem evidujeme 

43 požadavků na různé úpravy, jak v Registru, tak ve STISu. 

Závěrem chci poděkovat všem členům Registrační a informační komise za jejich připomínky, 

které vedly k úspěšnému spuštění nových funkcích v IS ČAST. Poděkovat chci taky všem 

správcům Registru za zaslané připomínky a náměty a zároveň chci požádat o Vaši trpělivost při 

spouštění nových funkcí, ne vždy se vše podaří napoprvé.  

 

 

V Ostravě dne 25. 03. 2018 

 

        Miroslav Henžel 
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Zpráva Disciplinární komise ČAST pro Konferenci 2018  

Složení Disciplinární komise ČAST  

Komise pracovala v uplynulém období ve složení Alice Roubalová (1x předseda), Martin Bajtler (1x 

předseda), Zuzana Kaplanová a Tomáš Malík.  

Činnost Disciplinární komise ČAST  

Komise projednává disciplinární provinění členů ČAST, jednotlivců i kolektivů (oddílů), která se udála 

v soutěžích, které řídí ČAST. Komise zahajuje disciplinární řízení, jestliže jsou k tomu oprávněné 

důvody a to jak z vlastního nebo jiného podnětu.  

Dokumenty Disciplinární komise ČAST  

Disciplinární komise postupuje při svém jednání podle základních dokumentů, kterými jsou Stanovy 

ČAST a Disciplinární řád ČAST, a případně dalších dokumentů, které souvisejí s projednávaným 

disciplinárním proviněním.  

 

Disciplinární řízení v sezóně 2017/2018  

V uplynulé sezóně projednávala Disciplinární komise ČAST dvě disciplinární řízení. První řízení se 

projednávalo na základě podnětu od Sportovně-technické komise ČAST a VV ČAST a týkalo se tří 

utkání III. ligy mužů skupiny E mezi družstvy TTC Pramet Šumperk, TJ Rožnov p. R. a TJ DDM 

Valašské Meziříčí, které se konaly ve dnech 14. a 15. 1. 2017. Zápisy z obou utkání byly vyhodnoceny 

jako zápisy s nepravdivými údaji a předány k dalšímu řízení Disciplinární komisi ČAST.  

Druhé řízení projednala Disciplinární komise ČAST na základě podnětu od ředitele soutěží ČAST a 

týkalo se toho, že svazem nominovaný vrchní rozhodčí zároveň v tom samém utkání, které 

rozhodoval, nastoupil do zápasů III. ligy sk. B i jako aktivní hráč. Toto pochybení nastalo celkem 

ve čtyřech případech.  

Disciplinární komise na obě svá jednání přizvala všechny potenciální účastníky řízení. Pozvaní účastníci 

se do jednoho omluvili z osobní přítomnosti na jednání a komisi zaslali svá písemná vyjádření.  

Disciplinární komise se snažila při svém jednání o obou případech objasnit všechny podstatné okolnosti 

tak, jak se ve skutečnosti udály, a projednala fakta uvedená v dokumentech souvisejících s 

projednávaným případem:  

 Disciplinární řád ČAST,  

 Stanovy ČAST, 

 Soutěžní řád ČÁST, 

 Kodex rozhodčího (příloha C Pravidel ST), 

 Zpráva ředitele soutěží ČAST,  

 Rozhodnutí Sportovně-technické komise ČAST, 

 Zápis z řádného jednání Výkonného výboru ČAST, 

 Zápisy o utkání ve stolním tenisu ze všech posuzovaných utkání. 
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Disciplinární komise dále v rámci objektivního a spravedlivého posouzení případu zvážila všechny 

polehčující a přitěžující okolnosti. Po zvážení všech uvedených okolností navrhli předsedové 

Disciplinární komise ČAST Alice Roubalová (první řízení) a Martin Bajtler (druhé řízení) disciplinární 

tresty, které Disciplinární komise v obou případech schválila.  

Podrobné zápisy z obou řízení Disciplinární komise byly zveřejněny na webových stránkách ČAST pod 

odkazem: https://www.ping-pong.cz/asociace/komise/disciplinarni-rizeni/.  

 

Závěr  

Práce pro disciplinární komisi je dobrovolná, není nijak finančně ohodnocena a není pro žádného ze 

zúčastněných příjemná. A to nejen pro členy disciplinární komise, ale pro všechny činovníky ČAST, 

kteří jsou povinni z pozice své funkce porušení Stanov ČAST, Soutěžního řádu ČAST, resp. 

Disciplinárního řádu ČAST, řešit. Tito odpovědní činovníci jsou ve větší či menší míře vždy vystaveni 

osočování, slovním i písemným útokům a jednání ze strany provinilých, které někdy hraničí až s citovým 

vydíráním. Své podvodné jednání odůvodňují nejrůznějšími výmluvami ve snaze vyvolat pocit viny v 

těch, kteří se ve skutečnosti neprovinili vůbec ničím a naopak se snaží v duchu fair play co nejpoctivěji 

dělat svoji práci, ke které se zavázali. V ojedinělých případech se objevují ze strany těch, kteří se 

dopustili podvodu, výrazy, které se pro svoji vulgaritu nedají uvést ve zprávě disciplinární komise.  

Výše zmíněné skutečnosti potvrzují, že zřízení a činnost Disciplinární komise ČAST je nutností nejen 

v souladu se Stanovami ČAST a Disciplinárním řádem ČAST, ale také z hlediska morálního jako jeden 

z nástrojů prosazování hlavní myšlenky v oblasti tělovýchovy a sportu – myšlenky fair play.  

Závěrem bych chtěl poděkovat předsedovi Sportovně-technické komise ČAST, řediteli soutěží ČAST, 

předsedovi Výkonného výboru ČAST a především svým kolegům Alici, Zuzce a Tomášovi za velmi 

zodpovědný přístup, snahu o maximální objektivnost a spravedlivé posouzení jednotlivých případů, se 

kterými ke spolupráci a činnosti pro Disciplinární komisi ČAST, přistupují.  

V Praze 26. 3. 2018  

Martin Bajtler, v.r. předseda Disciplinární komise ČAST v roce 2018 

  

https://www.ping-pong.cz/asociace/komise/disciplinarni-rizeni/
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MEDIÁLNÍ KOMISE ČAST 2017 
 

Mediální komise v roce 2017 pracovala v rámci dlouhodobé koncepce: komunikaci a PR 
stolního tenisu směrem k odborné komunitě, stejně jako směrem k široké veřejnosti a na 
propagaci stolního tenistu prostřednictvím nových akcí. 

Pro rok 2018 bylo učiněno rozhodnutí o personálních změnách v rámci mediální komise a 
přenastavení spolupráce s SPR media (smlouva o spolupráci vypršela ke 30. prosinci 2017). 
Cílem změn je oživení přístupu k aktivní komunikaci a PR, vytváření nových komunikačních 
témat a snaha o zintenzivnění činnosti. 

Mediální komisi od roku 2018 povede Martin Kučera. 

 

Složení mediální komise v roce 2017  

Členové 
Martina Kučerová 
Jaroslav Odstrčilík   mediální pracovník ČAST 
Miloš Židík, Zuzana Trojáková koordinátoři (akce, tisk. zprávy, sociální sítě) 
společnost Leemon    reklamní a marketingová agentura 
Nikolas Endal    ČAST 

Spolupracovníci 
Jan Brychta    fotograf  
Videotým CHDP company  příležitostně využívaný tým na vytvoření upoutávek, 
      propagačních videí, spotů   

 
Realizované činnosti a projekty 

- zintenzivnění komunikace na webových stránkách a na sociálních sítích 

- realizace 2. a 3. fáze projektu Jeden za všechny, všichni za stůl 

- realizace úspěšního a finančně vyrovnaného projektu Festival v minipingpongu 

- vytvoření kalendáře 2018 
 
Přímé pokrytí zahraničních akcí 

- MS jednotlivců Německo 

- ME družstev Lucembursko 

- ME juniorů Portugalsko 
 
Pokrytí významných domácích akcí 

- Mistrovství republiky (Frýdlant n/Oravicí) 

- ITTF World Tour Olomouc 

- Czech Junior and Cadet Open 

- Extraliga 

- Zápasy reprezentačních týmů, kvalifikace 
 
Jeden za všechny, všichni za stůl 
Byla realizována 2. a 3. fáze projektu - společnost Leemon 
 
World Mini Pingpong Festival 2017 
Termín: 6. – 8. duben 2017 (6. duben = Světový den stolního tenisu) 
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Dějiště: Ostrava, Trojhalí Karolina 
Vize:  Představení stolního tenisu jako sportu pro všechny a sportu, který je finančně 
nenáročný, je možné ho hrát v různých podobách, zábavnou formou, bez nároku na náročné 
vybavení, prostor apod. Možnost přímé konfrontace veřejnosti, amatérských hráčů s 
vrcholovými sportovci, profesionály a reálnou možností profesionály porazit 
Cílové skupiny: Akce přístupná širokým vrstvám, nejenom vrcholovým resp. registrovaným 
hráčům, ale také rekreačním hráčům a veřejnosti 
Počet hráčů: 500 
Odehraná utkání:  664 
Turnaj:  dvouhra: 1. Petr Korbel (TTC Ostrava), čtyřhra: 1. Adam Bakota, Pavel Klement (SK 
Frýdlant n.O.), nejlepší žena:  Hanka Matějová (SK Frýdlant), nejlepší hráč do 18 let:  Tomáš 
Stempak (TJ Sokol Hrabůvka), nejmladší účastník: Michael Knapp (6 let), nejstarší účastník:  
Svatoslav Kendzior (nar.1939) 
 
Doprovodné aktivity 

- využití fanzóny z Olympijských parku 2016 

- exhibice legendárních českých stolních tenistů Jindřicha Panského a Milana Orlowského a 
představení ambasadorů akce Petra Korbela a Ivety Vacenovské + paralympijského vítěze 
Ivana Karabce 

- účast prezidenta Evropské unie stolního tenisu Ronalda Kramera 

- prezentace stolního tenisu v OC Nová Karolina v Ostravě¨ 
 
ITTF World Tour 
Termín: 22. - 27. srpna 2017  
Dějiště: OMEGA centrum sportu a zdraví, Olomouc 
 
Mediální výstupy ve dnech 20. 8 - 3. 9. 2017 
- 26 příspěvků na Facebooku a na Twitteru  
- 8 videí a 188 fotografií publikovaných na FB ČAST 
- Dosah příspěvků k Czech Open na Facebooku: 182 097 
- Počet zhlednutí příspěvků během turnaje: 327 348 

 

Počet zhlédnutí videí v rámci Facebooku: 
Image video “Czech Open 2017” - dosah: 35 865 
Video “Rozhovor s Timo Bollem po 1. kole” - dosah: 10 572 
Video “Timo Boll po postupu do finále” - dosah: 8 625 
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Zpráva arbitrážní komise 
 

Dne 9. 12. 2018 byla mimořádnou konferencí ČAST zvolena arbitrážní komise ve složení: Linda Ivanová 

– předsedkyně, Václav Herout, Petr Šilhán, Karel Volný a Ivo Žižkovský – členové.  

Arbitrážní komise se zabývala do dnešního dne dvěma případy. 

1. TTC Ostrava-Poruba z.s. vs. ČAST ve věci kontumace utkání 10. a 11. kola 3. ligy mužů  

skupiny E družstva TTC Ostrava-Poruba. Návrhu ze dne 25. 1. 2018 bylo arbitrážní komisí 

vyhověno.  

2. Association Club Sparta Praha z.s. vs. ČAST ve věci kontumace utkání 8. a 9. kola 1. ligy mužů 

družstva AC Sparta Praha a následnému zneplatnění soupisky. Návrhu ze dne 4. 2. 2018 bylo 

arbitrážní komisí částečně vyhověno. 

Obě rozhodnutí jsou k dispozici na oficiálních webových stránkách ČAST. 

 

V Olomouci dne 26.3.2018 

 

Linda Ivanová 

předsedkyně arbitrážní komise 
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Hodnotící zpráva Rady krajů pro konferenci ČAST konanou dne 
8.4.2018  
 

Úvod: 

Na úvod považuji za vhodné připomenout důvody pro její ustanovení, které byly především: 

1) možnosti vzájemné výměny zkušeností mezi kraji, přebírání pozitivních projektů a postupů a 

tím zlepšování fungování svazů a posunu našeho sportu dopředu; 

2) zlepšení komunikace a přenosu informací mezi VV, jeho odbornými komisemi a KSST  

3) možnosti hájit a prosazovat dohromady společný zájem krajských svazů v rámci ČAST 

Pro fungování byla zvolena obdobná forma, jako u odborných komisí, tj. ustanovení 

rozhodnutím VV včetně jmenování předsedy, případně místopředsedy. Předpokládaná 

frekvence jednání byla deklarována 2x ročně, jednání se měli účastnit předsedové krajů či jejich 

zástupci a pozvaní hosté podle účelu jednání. 

 

Činnost RK v sezóně 2017/8 

V průběhu roku probíhala hlavně mailová komunikace, a to hromadná na aktuální témata 

(problematika arbitrážní komise, reorganizace 3. ligy) a individuální mezi předsedou RK a 

zástupci některých svazů zejména ohledně různých organizačně technických záležitostí. 

V daném období proběhla schůzka RK dne 17.3.2018. Zúčastnili se jí za RK zástupci 12 krajů 

(Pha, STČ, PLZ, KV; UL, LB, JČ, VYS, JM, ZL, MS, OL) z členů VV Z.Špaček, N.Endal, 

P.Bohumský a J.Brothánek. Na programu schůzky byly prezentovány a diskutovány body 

týkající další činnosti RK, připravované konference ČAST– reorganizace 3.ligy, změny řádů, 

změna evidenčních poplatků, dále pak informace z komisí a VV (zejména RIK), problematika 

dotací a ekonomiky KSST a na závěr prezentace činnosti jednotlivých KSST včetně jejich 

požadavků vůči VV ČAST. Ze strany VV i zúčastněných zástupců krajů byla schůzka 

hodnocena pozitivně jako velmi přínosná a bylo dohodnuto, že se další uskuteční na podzim 

2018. Ze závěrů schůzky je důležité uvézt většinové odmítnutí reorganizace 3. ligy, naopak 

souhlas s navýšením evidenčních poplatků o 50%, přičemž budou tyto poplatky zůstávat 

v krajích. Další finance půjdou do krajů formou financování konkrétních projektů KSST. 

Z hlediska další činnosti bude pro členy RK zasílána podrobnější zpráva z každého jednání VV 

z bodů, které se týkají činnosti KSST. Jako prostor pro další činnost RK vidím ve sdílení 

projektů předkládaných VV jednotlivými kraji, kdy toto může být jednak vzájemnou inspirací, 

jednak to může napomoci spravedlivějšímu rozdělení finančních prostředků mezi jednotlivé 

kraje. Diskutovala se i možnost zapojení RK do případného řízení soutěží 3.ligy. Informace 

z činnosti krajů a jejich požadavky budou v průběhu dubna analyzovány a předloženy v květnu 

VV k posouzení a reakci. 

 

Naplňování cílů dle statutu a priorit VV 

Z hlediska posouzení úspěšnosti fungování RK je třeba připomenout její cíle vycházející ze 

schváleného statutu a priorit VV, které by KSST měly pomáhat naplňovat. Jedná se o následujíc 

body: 

 



Česká asociace stolního tenisu, Zátopkova 100/2, 160 17 Praha 6 - Strahov  

tel.: +420 233 017 337, fax: +420 242 429 250, www.ping-pong.cz, e-mail: ctta@cuscz.cz 35/35 
 

Cíle RK: 

1) Hlavním cílem RK je zabývat se problémy široké členské základny ST, zejména v oblasti 

výkonnostního sportu  
2) RK řeší specifické problémy v krajích a regionech s cílem zajistit výměnu zkušeností mezi kraji 

a vytvářet podporu činnosti krajských svazů v jednotlivých oblastech jejich působení (např. rozvoj 

členské základny, propagace stolního tenisu v krajích, financování, rozvojové projekty, apod..)  

3) RK spolupracuje s dalšími odbornými komisemi zřízenými svazem k zabezpečení organizace jeho 

činnosti 

4) RK slouží a napomáhá aktuálnímu přenosu a sdílení důležitých informací, zejména mezi VV 

ČAST a kraji  

5) RK vytváří prostor pro širší diskuze na aktuální témata stolního tenisu  

Z priorit stanovených VV: 

2. Zlepšení komunikace mezi jednotlivými články v Asociaci, zejména vedení ČAST. 

4. Rozšíření projektů vedených ke zvýšení členské základny mládeže a taktéž ke zvýšení popularity 

stolního tenisu mezi mládeží. 

5. Podpora trenérů mládeže –  zlepšení podmínek pro jejich činnost včetně nového projektu na 

jejich vzdělávání. 

6. Silná podpora talentované mládeže. 

7. Zlepšení podmínek pro talentované hráče v postjuniorském věku. 

8. Rozšíření spolupráce s médii, zřízení mediální komise, a tím i vylepšení mediálního obrazu 

českého stolního tenisu. 

9. Rozšíření mezinárodní spolupráce, podpora vybraných hráčů v zahraničí za účelem zlepšení 

tréninkových podmínek, získání mezinárodních úspěchů ve všech kategoriích. 

10. Získání pořadatelství na významné mezinárodní akce. 

Na základě uvedeného lze říci, že cíle RK jsou pomalu naplňovány. Za předpokladu naplnění 

na schůzce 17.3. 2018 dohodnutých pravidel fungování (schůzky min. 2x ročně, pravidelné 

informace z VV) začne mít RK konečně očekávaný význam a smysl. 

V oblasti naplňování priorit stanovených VV vidím ještě rezervy, nicméně bude-li se dále 

pracovat s poskytnutými informacemi jednotlivých KSST, může i v této oblasti dojít 

k významnému posunu. 

Obecně jako pozitivní vidím širší zapojení krajů oproti minulým rokům (12 krajů). Svědčí to i 

o zlepšení práce většiny KSST, což potvrzují jak informace z krajských konferencí, tak i 

skutečnost, že většina krajů dokázala akceptovat možnost čerpání mimořádné dotace ve výši 

100 tis. Kč ke konci roku 2017. Byli však bohužel i kraje, které tyto prostředky vyčerpat 

nedokázaly. 

Závěrem si dovolím tradiční procentuální shrnutí „naplněnosti“ očekávání RK, které hodnotím 

na 55%.  

 

Zpracoval: Jiří Veselka 

 


